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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 

 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша 
Марковић, 

 пуномоћници оштећених Наташа Кандић и Славица 
Јовановић, 

 сви оптужени, и 
 браниоци адвокати: Бранкица Мајкић бранилац 
оптужених Деветака и Девчића, Марија Ивановић 
бранилац  оптуженог Радојчића, адв.Војислав 
Вукотић, бранилац опт. Крњајића, Бранко Лукић 
бранилац оптужених Миодрага Димитријевића и 
Радована Влајковића, а на данашњем главном 
претресу мењаће и адв.Ђорђа Калања браниоца 
опт.Јосиповића, Јасмина Живић бранилац оптуженог 
Перића, Гордана Живановић бранилац опт.Јована 
Димитријевића, Слободан Живковић бранилац 
оптужених Стојановића и Бачића, Бранислава 
Фурјановић бранилац оптужених Косијера и 
Стевановића, Радослав Шошкић бранилац 
опт.Николаидиса. 

 
 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
 Претрес је јаван. 
  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Судија, са Вашим допуштењем ако не 
завршимо претрес до пола један ја бих напустила, мењаће ме колега 
Воја Вукотић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко ће Вас мењати? 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Колега Војислав Вукотић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 09 часова и 46 минута. 
 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА ОШТЕЋЕНИХ 

 
 КОНСТАТУЈЕ СЕ да испитивање сведока-оштећених 
Драга Сабљака и Ане Штрангаревић врши путем 
видеоконференцијске везе успостављене са Жупанијским 
судом у Загребу у присуству судије.  
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан колега, да ли се чујемо? 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Чујемо се, 
добар дан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте судија? 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Ја сам судац 
Ратко Шћекић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како? Не чујемо. 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Ратко Шћекић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ранко Шћекић? 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Ратко, Ратко. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ратко Шћекић. Добро. Први сведок Драго 
Сабљак ту је, је ли тако? 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Свједок се 
налази у судници, ево ја ћу му рећи да укључи микрофон тако да га 
можете видјети. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 

 
 

СВЕДОК-ОШТЕЋЕНИ ДРАГО САБЉАК 
 

 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Сабљак. Да ли ме чујете? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Чујем, чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја имам податке кад сте саслушавани у суду у 
Вуковару, Драган Сабљак, реците ми како је Ваше право име Драго 
или Драган? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Право је Драго, право је Драго 
али су ме звали увек Драган и тако је, по томе сам и ту вођен, 
међутим право на особној исказници, личној карти је Драго и изводу 
из матичне, значи Драго. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Ваш отац се зове Иван, рођени сте 1945. 
године у Ловасу, пребивате у Бјеловару, умировљеник. Ја ћу Вам 
сад прочитати имена и презимена оптужених па ћете ми рећи да ли 
сте с неким у сродству или у завади: Љубан Деветак, Милан Девчић, 
Милан Радојчић, Жељко Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко 
Перић, Радован Влајковић, Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, 
Саша Стојановић, Драган Бачић, Зоран Косијер, Петроније 
Стевановић, Александар Николаидис, да ли Вам је неко род или сте 
са неким у свађи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Није, није. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Бићете саслушани као сведок, дужни сте 
истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело. Нисте 
дужни да одговарате на поједина питања уколико би себе или неког 
свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној 
материјалној штети или кривичном гоњењу.  Пре него што кренете 
да дајете исказ положићете заклетву понављајући ове речи које ја 
изговорим. Заклињем се. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Можете ли мало гласније?  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питан. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Што пред судом будем питан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа што ми је познато. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: И да ништа што је познато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нећу прећутати. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Нећу прешутити. 
 
 Опоменут, упозорен, а након полагања заклетве 
изјављује: 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Сабљак, пред Вишим судом у 
Београду води се кривични поступак против ових четрнаест лица 
због кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва. 
Предмет оптужбе је страдање шездесетдевет цивила хрватске 
националности у месту Ловас у десетом и једанаестом месецу 1991. 
године, ближи предмет оптужбе је напад на Ловас, страдање цивила 
у нападу, затим противзаконита затварања, телесна повређивања, 
убиства цивилног становништва у овом периоду тамо у Ловасу и 
догађај на тзв.минском пољу и страдање и повређивање цивила 
приликом овог догађаја. Ви сте давали изјаву пред Жупанијским 
судом у Вуковару 30.06.2004. године на главном претресу у 
предмету К.25/00 и из овог Вашег исказа се види да сте Ви један од 
оштећених који сте били тамо на минском пољу, па ћете испричати 
суду све што знате од ових дешавања у Ловасу почев непосредно 
пред напад па кад је био напад и даље до овог догађаја трагичног. 
Изволите. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овако, добар дан, чујете ме? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Чујемо Вас добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овако, 10.10.1991. године у 
седам сати ујутро почео је напад на Ловас. Чули су се пуцњеви, 
велики пуцњеви и то је било из више оружја од оних не знам 
«зоља» па све до не знам пушака, стројница и бомби и томе слично. 
Напад је почео са западне стране села како је село смештено, оно 
је, положај села је у правцу, улице су у правцу исток-запад, а улаз у 
село је јужна страна, значи јужна страна према сјеверу, значи према 
Дунаву тамо. Значи сам напад је почео са западне стране и ту су 
били одређени људи који су то водили. Ја сам се у том тренутку 
налазио у главној улици у центру мјеста, значи нисам био у својој 
кући тада, моја кућа је на улазу у мјесто, значи јужна страна и ту 
сам се налазио у кући свога шогора који је сад покојни, који је 
убијен. И онда тамо негде већ па од мислим да је то око пола осам 
до осам у том периоду, значи сат времена негде можда тако, ишле 
су групе људи, истеравали из кућа, значи са западне стране и ту су 
се сад у близини баш те куће где ми је шогорова та кућа била на 
улици дошли су и нас истеривати напоље и то, и ту су били људи, 
био је Милан Девчић, јавио се знам, моја супруга је била. Било је 
страховито и страшно знам да је била оно тражила је чак да ли 
може ићи у WC, онда је Милан дозволио каже «можеш ићи» и онда 
је отишла она тамо у кућу и вратила се и то. И сад ту је било доста 
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људи скупљени, осим Милана били су још људи тамо, био је наш 
један од мјештана исто, сад живи у Товарнику мјесто, то је био 
мислим Милан Грковић, онда после и ту су били људи са њима који 
су то водили из Товарника, сусједног мјеста и ја из виђења знам те 
људе. Знам једног што је носио стројницу, висок човјек, мислим да 
су га звали «Страјо», тако му је, мислим Страхимир да се зове, тако 
је речено, али не знам, овако га не познам особно него сам га виђао 
као мјештана Товарника и знам да је из Товарника тамо. И он и ти 
људи ови што су споменуо они су водили то вјеројатно и тако 
истеравали су људе из кућа и онда је после тога су људе терали 
тамо до задруге до радионице задружне зграде, пољопривредне 
задруге. Ја у том моменту нисам тамо био јер била ми је мала ћерка 
тамо, била је јако мала и била је мала у тим данима и болесна и то и 
некако сам прошао тако да су они видили, питали ме «чија је то 
мала», ја кажем моја, каже «добро», каже «ти остани ту», и тако 
сам ја у том моменту на неки начин ето тако остао. И даље се онда 
значи пролазили су ту куће, ишли су даље улицама и у том дану не 
знам по причању других, ја то не могу сто посто тврдити, по 
причању да је убијено двадесет људи. Значи то је тај дан 10.  

Е сада од 10-ог па на даље били смо сви мање-више сви радно 
способни људи који су били, ишли су, имали су одређена задужења 
па су радили. Били су на томе присилном раду, морали су доћи 
обавезно, ко није дошао могао је платити главом тако да ту није 
било оно никаквог узмака него се морало слушати. И то је тако 
трајало тај рад до 18.10. значи ја особно и још један, сад је он је 
исто убијен, Видић Ивица радили смо тамо, добили смо задужење у 
задрузи од тамо једног, директор који је дошао из Товарника тако се 
представио да ће он бити нови директор што он није био, то је 
илегални неки Бато су га звали, Бато, и он је тамо наредио и онда 
смо ми правили нека врата тамо, жељезна врата значи, браварски 
посао и вариочки. И то је тако трајало све до 18.10.  

18.10. била је наредба од вођства, мислим од Љубана 
Деветака и од врха горе, била је наредба за одлазак на минско поље 
али добро сада мало у прескоку мало бих се ја морао вратити јер 
двадесет година је прошло, па тај след не могу точно баш да вам 
оно, али сад ћу мало стати на томе, па ћу после кренути али прије 
тога били смо сазвани сви мјештани који су остали значи, било је ту 
пола  мјеста тако рећи отприлике пола је остало живља у Ловасу, а 
око пола отприлике негде се евакуирало прије тога на пут према 
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Илоку. Значи попречном тамо цестом, попречним путем обичним за 
мјесто Бапска па Илок и они су чекали тамо излаз да би могли 
изаћи, а ми остали смо остали у мјесту, и тај састанак сазвао је 
Деветак Љубан и он је рекао да морају бити сви присутни и међу 
њима био сам ја. Било је ту отприлике па једно 150 људи отприлике, 
не могу рећи точно, јер дворана је то велика, доста велика али по 
редовима како су сједили, ја сам позади био и стајао, нисам имао ни 
мјесто за седење и он је ту одржао један говор и рекао је «Ја сам 
командант села Ловаса, власник све покретне и непокретне 
имовине, сви у мјесту морате држати отворена врата», значи од 
дворишта како би звали на селу то капије, она велика врата 
отворена и обиљежена са бјелим рупцем некаквим ручником, 
рупцем, а ми други смо морали имати носити сви сваки дан бјеле 
траке око рукава, око руке, тако да би се распознало ко је ко, 
односно које је несрпско становништво а ко је је српско и сад то је 
била та наредба и онда су људи постављали питања на том 
састанку, не знам, које каква, ја нисам ту ништа постављао. Неки 
старији људи су ту постављали питања, пример како ће бити за 
пензије, не знам какав ће бити новац и то, онда је он рекао да ће 
бити, мислим да је у почетку као некакви бонови, а онда после то 
ваљда неки новац САО Крајине не знам какав, углавном легални 
динар више није вредио.  

И сада се враћам на 18., датум 18.10. тај дан смо били позвани 
да сви дођемо на један састанак који ће се одржати у 
земљопоседничкој задрузи села Ловаса, значи тамо у двориште те 
задруге. Међутим кад смо ми дошли тамо они су како су људи 
долазили, улазили у двориште, они су затворили врата, ту капију 
велику жељезну и ту смо били заточени, ту је било заточени, и ту су 
онда били страшно комешања, то је било, најпре су нас поставили, 
ту су већ биле готове постављене столице, редови столица на 
којима смо ми сједили цјелу ноћ, а у току ноћи било је исто туче, 
малтретирања. Ја бих особно за себе могао рећи ја сам био тако 
како сам сједио један од њих, рекли су ми да се зове Петроније, не 
знам, Петроније, он је био унутра и двојица су били познати 
Петроније и неки Коста, тако су говорили ови мјештани и тако смо 
ми то знали и он је унутра био у једној соби те ноћи ту му је кухао 
каву један мјештанин тамо Новаковић, звао се, мали је дечко био, 
Новаковић Миодраг, мислим тако да се зове, он му је кувао каву а 
он је мјештанин Ловаса и ја сам некако на несрећу био баш ту та 
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врата где се виде и видим да је он тражио информације о мени од 
њега и прилазио ми је и рекао ми је «А где ти је син», ја кажем, па 
реко он је још дјете, четрнаест и по година, а каже «Сад је дете», а 
каже, онда је нешто негативно рекао, не знам, тамо сви сте ви 
усташе или тако нешто отприлике, већ ми је то, и ударао је по мени. 
Ударао је, вукао ме је за ухо страшно, уврто ми је, онда ми је вуко 
толико да сам мислио да ми је потпуно ишчупао, онда је тргнуо и 
одлетио је једно четири-пет метара одјурио је од онога како сам ја 
остао на том мјесту, ипак успио, али ето није ми ишчупао али су 
посљедице велике и слабије чујем сад на ту страну уха. И онда 
после онда оде у собу, онда касније се опет врати и опет ме је 
ударао са једним кесицама или врећицама, како хоћете, кесицама по 
бубрезима с једне стране па с друге стране бубрега. Онда после тога 
сам добијо ударце са неком палицом, то је онако кратко је доста, 
доста кратко, мислим да некакав метал унутра и по глави сам 
ударан, то се види чак на екрану би се могло то је остао ми је један 
канал који је преко главе, преко пола главе стоји још и данас, то се 
јако добро види, лубање, тако да и то су била та ударања скроз до 
ујутро. Ујутро већ било је негде осам сати и онда је дошла наредба, 
дошла је наредба да идемо да идемо негде на, не знам како су они 
то звали, али углавном да идемо ван, да излазимо. И онда смо ми 
били постројавани у врсте и то и тако да смо на сваког од нас који 
смо били имали смо по два чувара. Ја сам имао с љеве стране био 
ми је један који је имао, био је цивилно обучен, значи није имао 
униформу на себи, а имао је био је јако опасан тукао ме је цјелим 
путем, он је имао закачен о опасач бомбу, па је имао нож, па је онда 
како се зове, био је наоружан. Да, претходно бих само рекао, мало 
сам ово изустио, заборавио, док смо још били ту ноћ, значи док 
нисмо кренули ово што сад почимам причати, говорити, исто тако 
ми је пришао с леђа тај Петроније и ухватио ми је, са љеве стране 
подигао ми је браду с леђа, а с десне ми је узео нож и преко 
јабучице душника два пута ме је провукао ножем и онда је опет 
даље викао «Седи» и онда седнем и онда опет ударају по глави. 

 И добро сад идемо даље, и то онда кад је то све дошло јутро 
рекао сам и то постројавање негди између осам и девет да је то 
било тако и ту око девет сати, девет, ту смо негде онда у врстама 
били и кажем имао сам с љеве стране тога значи цивила са тим 
наоружан јако и с десне стране ми је био један територијалац који је 
био јак снажан човек, имао је југо униформу са шљемом на глави, са 
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калашњиком и не знам и пушком и он ме је исто са стране исто су 
ме тукли са, како се зове, са лактом ме је тукао под ребра доље и 
тај, а овај ме је још више овај што је био у цивилном што је имао 
што тај ме цијелим путем до минског поља ударао. И сада морам 
споменути једну страшну ствар а то је како сам ја прошао, односно 
како је моја цела породица прошла, односно сада кад идемо, кад се 
ишло на минско поље онда се мора проћи поред моје куће јер моја 
је кућа на улазу у мјесто, а то минско поље је смјештено на тој 
јужној значи страни кад се улази на минско поље значи кад се иде 
од оне главне шуме тамо од Шида, Београда, односно Товарника 
улази у десно, значи с десне стране је кад се иде од Београда улаз 
унутра, два километра значи са главне цесте, онда долази 
економија, нека задружна и то, па један погон бивши боровски и 
онда то минско поље. Значи минско поље је у цести на љевој 
страни, значи на тој страни доље почињу и куће, али, међу тим је 
моја кућа била која је била нова тада направита. И то сам хтио рећи 
кад сам пролазио поред куће онда то је било јако пуно људи нас 
двојица мислим да смо били пример, а на сваког нас двојицу значи 
четири човјека, значи на мене два, на њега, значи нас два и овамо 
четири то је шест људи, значи то је била та врста шест по шест 
људи, то је било маса људи, оно дужина не могу одредити јер нисмо 
смјели, морали смо са гледати у земљу и руке на леђа тако да нисмо 
смели. И ту се из дворишта горе са ката куће гледала моја ћерка 
мала која је имала 12 година и онда је добила слом живаца потпуно 
и тако да је то била једна страшна траума. И то није било правог 
доктора, био је један, онда га је жена после молила да дође томе 
доктору да он је мало за нешто за ублажење, овамо, онамо. 
Међутим то је тако трајало, жена је исто била малтретирана на 
начин да је ту сада код улаза горе у село, значи прође се наша кућа, 
моја, онда је ту била једна рампа стајала и та рампа на њу, кроз њу 
се морало сви проћи, значи да би се као прегледавало ако иду 
возила или ако иду пјешаци, а жена је под наредбом Љубана 
Деветака морала радити сваки дан у пољу. Најприје су радили ове, 
не знам, колико ми је после причала кад смо се нашли у 
ослобођеном дјелу, воће су најпре брали, после воћа су брали те 
културе јесењске, не знам кукуруз, сунцокрет, не знам шта је све ту 
било, тако да су то све морали радити присилно. Онда је сваки дан 
пролазила туда, онда би је скидали до пола голу и то и говорили као 
да она, каже па што, што треба, шта хоћете, каже «гледамо да ли 
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имаш оружја», а оружја није било нигдје, нису имали ни мушкарци, 
није било пар зрачних пушака ових ваздушних како хоћете, ништа 
више, ненаоружани потпуно, нико ништа није имао. Тако да то је 
било нелогично и то, али њих је било јако пуно тамо, онда су, она је 
знала рећи њима «па што је скривио мој муж», а они нису имали 
одговор, застали су па су после рекли «марш тамо, каже, даље» и 
онда су је шутали ногама, а то је овако узбрдица после те рампе и 
она је падала, било је то јесен, већ је то било склиско, онако био 
мраз мало и камени канали они за одвод воде и ту је падала, то ми 
је после друга особа причала и ћерка касније каже «Тата, тукли су 
је ногама па је она падала», а њих је било јако пуно тамо, то је био 
као ови територијалци, не знам, и у ЈНА, углавном мислим тако ту су 
униформу имали на себи. Било је ту осим ових колико сам, овога, 
сазнања био, били су Аркановци, био је тај «Душан Силни», мислим 
да би Деветак припадао Љубан «Душану Силном» јер онај чувар 
који га је чувао он је држао горе аутомат поред њега у зраку и оно 
је писало, и овај што ме је тукао тај је исто имао заправо, да, и тај 
је имао исто али је имао, да, и један тамо што је пописиво нас у 
пола ноћи 18. кад смо ту били заточени онда је пописиво сваком 
име и презиме и кад је уписао то онда је дигао то, био је јако 
задовољан и рекао је како ће га унапредити с тим кад дође у 
Београд да ће бити унапређен, не знам коме ће он то предати, 
неким вишим командирима ваљда или некоме. Тако да смо сви 
пописани, аутоматски сви ми који смо били заточени ми смо 
пописани и однешени у Београд значи без разлике, и то.  

И сада идемо даље, и то је, са супругом тако било радито и то 
све, и сада ми смо прошли тај значи пут од куће и према минском 
пољу и кад смо дошли ту то је била онако, то је била ливада 
односно дјетелина са негди па двадесетак центиметара отприлике 
величина је могла бити, петнаестак, двадесет, није била велика, 
онако као покошена, још млада онако. А унутра, унутра у дјетелини 
су били значи то је са стране одмах цесте главне улазне, били су 
поставити, ми то нисмо знали, него су нам рекли сада десно да се 
крећемо да идемо на десну страну и то све у врсте, у врсте, 
водоравно врсте. Једна рецимо отприлике десетак људи једна, па 
друга десет иза ње, па трећа и тако редом и онда смо се тада рекли 
су да се хватамо за руке, да се ухватимо за руке и ми смо се за руке 
ухватили и онда су наредили да идемо према горе, значи према као 
излазу из села јер смо били окренути према оној шуми значи излазу 
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из села прсима, а леђима окренути селу и онда смо ишли, према 
томе да се хватамо да држимо и да ногама као да косимо траву да се 
тако љева-десна, љева-десна и тако да то тако радимо, а у том дјелу 
том воденом како смо ми ишли ту су биле поставите као стубчићи 
онако челични неки жељезни стубчићи са провод жицама и на тим 
жицама биле су бомбе, па сада ја оно што сам видио својим очима 
негдје бар једно метар, метар и по удаљена од ове друге и не знам 
тако је отприлике вјеројатно је то био тај размак, јер не може се 
видети негде покрива, та трава, та детјелина покрива па је не 
можете видјети, али нека се и види мало. И тако да, и онда ко је 
први наишао тако косећи то тако је дотакнуо, довољно је било 
дотакнути жицу активирати и онда се она активирала и једна па 
друга, читав ред видите само где оно једна за другом само читав 
ред иде и пршти, гелери јуре на све стране и тако да је од тих 
гелера и ја сам добио иза ноге, позади десне ноге поткољенице, 
добио сам један разрез и осетио само да ме запекло, једноставно ме 
запекло и то све и после тога сам заправо кад је касније схватио и 
видио да је то, да крв тече и да то, имао сам неке сомот хлаче које 
су напуниле се са том крвљу. И сада, овај и тако али овај ту је доста 
људи је страдало с бомбом, али још више је страдало људи у томе 
нешто сам мало видио на порталу неке приче мислим с којима се не 
могу сложити, али добро то ће касније суд нека утврди овај и још је 
јако пуно убијено људи од ових људи који су били ту или 
територијалци или не знам ти паравојне те формације, они су још 
аутоматом овај у леђа овај тукли, тако да поред мене су исто меци 
ишли, само ме је Бог сачувао и нико више поред главе, само осетим 
где фијуче и то, а испред мене убија људе, убија рецимо мог једног 
комшију који је био две куће од мене, био човек неки Марко исто ми 
је презимењак и не знам друге следеће, његовог брата Ивана и 
редом они су сви људи добили овај преко леђа и онда су падали 
доле, то би се могло и данас повадити те косте још увек не знам 
лубање и то точно утврдити стање ствари, право стање колико је 
метака, значи не од самих бомби него је са леђа пуцано. А пре тога 
су нам као рекли као каже ко жели каже може бјежати. Онда, ми 
смо сви заправо скужили већина можда је по који покушао мало и 
који јесте они су одмах паљбу као да испадне да је бежао па да су 
га зато. Међутим, ми смо знали о чему се ради да је то ако бјежиш 
да ће те, да нема више спаса. И тако је овај, и тако је то трајало то 
све овај, тај страшни кошмар и ја сам у једном моменту једноставно, 

ВР
З 0

38
0



11/76 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 22. фебруара 2011. године 
-видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у  Загребу- 

 
то је вероватно од тог страха великог једноставно сам овај или 
помрачење ума сам добио јер нисам видио, једноставно мрак и 
ништа више. Е сад колико је то трајало дуго, не могу никако, да ли 
је то било 10 минута, 15, пола сата, не могу. Чуо сам гласове људи 
где говоре али ја никога не видим. И онда после тога мало по мало, 
мало по мало и мени се вид почне враћати и тако да сам онда и 
видио и то је све. Али ту је прошло већ доста времена већ је то било 
оно јесенско доба, већ сутон оно, то све и онда у једном кажем 
људи су падали, онда у једном моменту овај дошао је један, једно 
возило у којем је препознао сам само овај господина овога 
Станимировић Воју, њега смо препознали јер је он тамо мјештанин 
наш из Товарника, он је исто био обучен у југо-униформу, имао је 
бјели опасач и пиштољ затакнут, па смо се бојали мислили смо да 
ће нас он сад докрајичити нас који смо преживели, који смо остали 
живи. Међутим, није него стало се са том пуцњавом и то и онда је 
била наредба да се стане, а ове мртве да дође један багер, један 
тамо мјештанин неки, дошао је који је возио багер неки Ходак Мато 
и да купи багером то све у приколицу, да побаца, већ су то тијела 
били трупци, било је хладно време, већ су то били увече већ готово 
као трупци овај, укочени и тако су напунили ту приколицу са тим 
људима мртвима и то су одвезли и после тога сам чуо да су и тога 
Мату убили јер не сме бити сведок неко да се зна да се то чинило, 
онда је и он био убијен касније. Ми сад који смо остали овај, 
преживели било је теже рањених и лакше рањених и онда су нам 
наредили да улазимо у камион који је дошао по нас и с тим 
камионом да ћемо ићи за Сремску Митровицу. И тако смо ми у 
камион овима тежима помагала који нису могли попети се, а ми који 
смо лакше, ми смо овај покушали сами. И онда смо у камион правац, 
био је правац према Товарнику и кад смо дошли у Товарник, сећам 
се тада била је једна медицинска сестра барем тако је овај, имала је 
бели мантил на себи и она је, људи су, били смо страховито жедни и 
оно готово оно да нисмо могли ни говорит више ништа, то је било 
све. И онда је она дошла овај, пришла је са тим балоном негде од 5 
литара воде и ја сам био на задњој страници и предала је мени тај 
балон воде од 5 литара и ја сам онда гуцнуо мало и дао свима 
другима, тако да су сви по мало то попили и онда смо наставили 
одмах, нисмо се ту дуго задржавали, само пар минута и пут према 
Шиду. Кад смо стигли у Шид онда је била наредба да сви изађемо из 
камиона и да идемо на лечнички преглед ту, значи доктори су 
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унутра, да се прегледамо. Онда опет је било овај, ми који смо били 
лакше рањени помагали смо овима, јер било је пример само ћу рећи 
овај, запамтио сам га, звао се, био је Јосип Туркаљ, он је био 
страшно избоден ножевима, њега је Коста не знам, рекли су да га је 
он избо ножевима, он је јако овај имао одлив крви и то све, то је све 
цурило и био је тако рећи на издисају овај то, и онда смо њега и још 
неке све ставили овај, носили унутра и на стол код доктора и то и 
онда су рекли станите у врсту за другим, ви који сте лакше, будите 
позади а најпре ови најхитнији случајеви. И тако, ја сам стао овај 
назад, задњи. Онда сам у томе моменту овај, искористио ту прилику 
јер сам погледао дом здравља у Шиду где смо били и познавао сам 
јако добро, јер ми смо тамо долазили некада смо заједни сурађивали 
односно ишло се тамо на сајам, на вашар и то, и познам јако добро 
Шид и то, и ја сам онда искористио могућност ту јер сам био задњи. 
Био је стражар који је имао исто, овај имао је митраљез и био 
окренут леђима, ишао на онај други крај дома здравља а ја сам 
одмах ту како се ишло у амбуланту, одмах није било пар метара и 
одмах је угао тог дома, задњи дио и ја сам то искористио иза тога 
угла, лагано и после на улицу и тако сам овај ишао према главној 
цести оној која иде доле за Сремску Митровицу према Београду. 
Имао сам овај, крв ми је лила на тој десној нози, испод тога је било, 
већ је то почело се корити онако та стврњавати та ногавица десна 
била је и овај, и мрак се већ по мало хватао и сада ови људи сви 
што су били на прегледу, они су се прегледали значи, ја нисам. Ја 
нисам ни уведен код доктора значи јер нисам дошао на ред, односно 
ја сам побегао. И ја сам чекао на тој главној цести и онда аутобус 
никако није ишао доле према чекао сам пут према месту Гибарац. 
Тамо је моја жена, пуница моја је родом оданде а има и сестре двије 
које живе тамо, онда сам ја код те тетке женине покушавао се 
спашавати да тамо одем, јер овамо нисам смио према Ловасу и 
према Вуковару никако. И у том моменту овај, у Шиду је било тада 
јако пуно војске, био је овај доста и паравојне и ове југо-војске и 
тога. И тако сам у том моменту наишао је један човек и један га 
тамо замолио овај да ли би повезао њега до места Гибарац, он каже 
би. Реко «јел би и мене»? Он ме је погледао онако и видио је да сам 
ја крвав и каже «јел сте Ви овај» мало сам му био сумњив али опет 
је он «јел сте Ви фарбар каже, јел фарбате станове, личите то». 
Реко «јесам» у том моменту сам рекао то јесам, само да би се 
спасио, значи да не посумња јер овај, свеједно је после по мени 
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била је потјера за мном, свеједно су они скужили касније. И онда 
сам ја тако у то мјесто дошао у то мјесто Гибарац и ту код тетке и 
тетка је женина, ја сам лупао да ми отвори и то све, она мене кад је 
видила и све сам јој тихо испричао и скинула је то са мене, прала ми 
је то, завила ногу и то све и тако, то је био петак и онда сам био до 
овај како се зове, до овај, петак вече до понедељка ујутро а у 
понедељак ујутро ме је тамо један преко комшија од тетке који је 
био овај, тамо живио он ме је превезао ујутро преко Моровића до 
Босне до Бјељине и ту у Бјељини ме оставио и он се вратио човек 
вратио се кући, а ја сам наставио пут и спашавао сам се даље сам 
онда ишао овај, све до Босанског Брода и ту сам прешао из 
Босанског Брода у Славонски, тако да сам дошао у Хрватску стигао, 
и у Загреб и тако дошао. Остали су супруга, мајка и кћерка. Сина 
сам пре тога одвео у Загреб јер је завршио био осносну школу, у 
средњу школу уписао га и тамо га оставио, значи он је био на неки 
начин ако се може рећи мало поштеђен. Међутим, и он је на 
индиректан начин погођен а ми сви директно а супруга и мајка 
односно и кћерка су биле до после, још после пада Вуковара. 
Вуковар је пао 19.11. а они су били до 19, 20, тамо 12-ог овај, 
отприлике у Ловасу и тако да је жена онда већ била јако, ћерка 
била у тешкој ситуацији оној здравственој и некако замолила да би 
јој купила у Шиду, да ли може доћи у Шид, морала је имат неке 
пропуснице да би купила неке ципелице њој и онда су јој дали ту 
дозволу и она је отишла као да купи те ципелице и тако је из Шида 
побегла кренула исто тако тамо за Брчко и то и тако је онда одатле 
ишла за Сарајево, па из Сарајева некако за Хрватску и тако је 
дошла. Али нисмо се знали, она је касније отишла на оток тамо, ја 
сам овде у унутрашњости био па смо се преко других људи и преко 
ТВ везе, радио-везе где је ко и тако смо се овај нашли и то је то 
било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро господине Сабљак, сада ће странке у 
поступку, одмах после тога и веће, да Вам постављају питања. 
Кренућемо прво са замеником тужиоца, он Вас је и предложио за 
сведока. Изволите. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добар дан господине Сабљак. Ја сам Небојша 
Марковић заменик тужиоца за ратне злочине.  
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Добар дан. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ја бих Вас питао овај, нешто мало о томе шта 
се дешавало пре напада на Ловас? Какве су биле прилике у селу? Да 
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ли је било сукоба Срба и Хрвата? Да ли је ту била нека полицијска 
или војна јединица или су евентуално мештани се организовали на 
неки начин неке страже или слично, да нам то мало објасните. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па овај, што се тиче тога, није 
било никаквих сукоба између Хрвата и Срба. Мислим, Хрвати и Срби 
су до тада живели сасвим у реду оно, и сурађивали и дружили се и 
што да Вам кажем, били су стварно оно не може се ништа рећи. 
Можда неки појединци можда некакав овакав баналан иступ или 
тако нешто. Међутим, у суштини и оно најбитније, људи су се 
слагали, живели су сложно. То говорим значи до рата, до тога 
несретног 10.10.91. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Да ли су биле организоване неке 
страже да чувају село? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите овај, овако да 
појаснимо, јел мислите на мештане Ловаса или мислите на ове људе 
који су дошли? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не, не, на мештане Ловаса пре напада. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: На њих мислите? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Постојале су страже такозване 
овај, да би се место као чувало, то је било до тога времена, значи 
до првог оног егзодуса према овог дјела становништва према Илоку. 
Значи, биле су то страже али то су Вам биле оне локалне страже 
које су тако ето ради форме више јер није било оружја разумете, 
није било оружја и није се могло ту је било ти дечки који су били у 
ловачком друштву, они су имали значи своје ловачке пушке, било је 
нешто ових ваздушних зрачних пушака и било је тамо овај војна 
једна пушка или двије, од стражара пољопривредне задруге Ловас, 
они су имали баш ону војну пушку, али то није била пушка на дохват 
руке мјештанима, него то су само имали они људи задругари, значи 
који су били свако вече је био други или шта ја знам већ како је 
било наређено или један не знам колко је чувао па други због 
имовине значи, тамо због оних складишта, због оних хангара и то и 
то ноћу. По дану није било, нису имали никакве јел. А значи ово што 
се тиче мештана, то је са тим лаким оружјем које ништа није било 
овај, мислим нешто, некаква опасност. Више ради форме, као и то, а 
мислим оружја није било, колко ја знам није било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Реците ми јесу ли постојали неки пунктови где 
се држи стража одређени? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Што се тиче мјеста, било је 
мјесто је било наводно колико сам ја знао, ја особно сам имао 
дежурство се то може назвати имао сам тамо где је сада опћина 
значи мјесна заједница, ја сам тамо био, али сам чуо за неке људе 
имали су не знам тамо један крај села или други крај села, крајеви 
села значи, центар је био ту дежурство ту где је опћина прије била, 
то мјесна заједница до рата, значи и овај, то је то. Значи,  с једног с 
другог краја у селу и то у средишту опћине и даље не знам да је 
било и можда која улица, не знам можда јел има више мало улица и 
то али нешто посебно, нека јача да би чувала село рецимо или из 
даљег мало некад таква није била, јер није се имало с чиме чувати, 
није било наоружања па према томе, могли сте стајати само онако 
руке ставити у џеп а то није вредело ништа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Сад бих Вас питао у вези овог напада, 
пре него што ће ова војска да уђе да ли је било гађање неко 
артиљеријско или неке гранате и то да ли сте чули? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па знате шта, било је 
гранатирања овај, мислим из даљег могуће овај, некакви овај 
тенкови су били што се тиче тенкова, они су долазили ту из смера 
Шида, односно овај Товарника и за Ловас, па тамо горе на пољу код 
економије ловаске био је тенк, ја сам имао дежурство једном су ме 
пребацили да дежурам ту код задруге, баш ту где је економија, ту и 
тако да овај, да сам ја ту и од мене на 100 метара – 150, био је један 
тенк, стајао је. Цев је била управита према задрузи, према тој 
економији према мени али није било никаквих активности значи, све 
је још тада било у некој припремној ситуацији али никако. Ја сам 
своје имао не знам колко два сата тамо, три, отишо сам у село значи 
вратио сам се унутра у мјесто, то је што се тиче тога, али било је 
некаквих  ја Вам могу само рећи на пример не знам одакле је тукло, 
ја сам био код куће у дворишту наједном је само почело они 
звончићи то је било на пуно комада оно се почело тући, онда сам ја 
легао у бетон, под стају, шупу тамо где је била бетонирана тако да 
смо покушали, ја сам то рекао и жени и мајци која је била стара 
жена реко «лезите на тај бетон» реко «да вас сачува са стране» јер 
то је било неколико тих пута и то право кроз двориште, то је тукло 
кроз авлију што каже, све само се чуло ди одзвања кад удари у 
врата, капију не знам и тако ако је био неки метални предмет значи, 
тога је било. Али прије, то је било прије него овај 10-ти кад се 
улазило у мејсто, то је прије тога било, баш како Ви питате мене. То 
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је значи прије било, ти звончићи то, тако да је, а исто тако прије 
било овај случај код моје куће где је, било је исто гранатирање 
авионско из Вуковара су ишли, авиони враћали су се према 
Београду, Земуну, не знам тамо и онда су четири гранате су, једна је 
право испред моје куће у асвалт погодила и она је направила 
велики  траг. Једнога бунара сеоског великог, толика је рупа 
пробила асвалт и то тако да су ти комади асвалта и све овај, су ми 
горе на кућу, кућа је висока катница била, падали дјелови, цреп је 
пуцао како код мене тако и преко код комшије преко пута мене, 
преко пута улице значи, преко пута цесте и то је и даље су исто 
тако хоризонтално још три гранате, четири су у исто време пале, то 
је било авионско гранатирање и авион је тај касније он је продужио 
у некој, али видио сам да нешто није с њим, требао се ослободити 
тога терета и већ тамо на излазу ми то зовемо «шидска шума» јер 
тамо је подручје њива према Шиду и Ловасу што граниче као поље 
и он је почео да се пуши, односно да дими и неки су рекли да је 
тамо негде пао тај авион, значи био је и он нешто у квару и 
ослободио се тог терета и он је пао наводно са пилотом који је 
управљао с њим. То су случајеви били значи до уласка овај, до тог 
10-ог прије, значи прије него што је био тај напад. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кажите ми сад у вези овим, казали сте 
да сте били код свог шогора. Како се он зове? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Он се зове Мартиновић 
Звонимир. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. И кажите ми ако сам разумео он је 
ближе центру села јел његова кућа? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тако је, то је једно три куће од 
саме те опћинске зграде, односно мјесне заједнице. Тако, једно три 
куће. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И рекли сте да сте видели како ова војска која 
је дошла како терају становништво ка центру ако сам добро 
разумео? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, са западне стране значи, тако 
је, оне тамо значи овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кажите ми за то време док видите да их 
терају, да ли се чује нека пуцњава или експлозија или било шта? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Пуцњава се чула, пуцњава се 
чула доста, онда после пуцњаве некако је већ тада мало као и 
стала, онда су даље људе, људе су овај из кућа терали напоље и 
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тако од куће до куће и људи се све више купило, тако да су дошли 
код тог шогора то је већ било јако пуно у кругу људи у једном 
моменту били су паузе направили ти људи који су ту радили  онда су 
мало предахнули овај, имали су неко пиће па су пили некакав 
коњак, вињак, не знам то је отприлике онако црвенило се у боцама 
и то, и флашама то су пили и правили предах и после тога су опет 
наставили овамо према задрузи значи даље према овај главном 
улицом. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да Вам се ту негде обратио овај 
Милан Девчић, кажите ми где то, где сте се налазили тачно у том 
моменту? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Где сам се ја налазио? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да, кад Вам се Милан Девчић, кажете да Вам 
се обратио. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, ја сам овај, да, овај да, 
Милан је био тамо и овај моја жена га је питала, замолила га да ли 
би могла да оде у ВЦ знате она се страшно уплашила и била је то, 
он јој је дозволио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте тад били код шогорове куће или 
негде другде тад? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То је било испред шогорове куће 
на улици, то је било кад смо ми морали, дошла команда да морамо 
сви излазит напоље знате, јер су ти људи сви и кад смо ми изашли 
на улицу, готово видимо маса људи, значи сви са западне стране од 
куће до куће и ту је било маса људи а колики је био број то не бих 
знао рећи јер мислим, то је била ситуација тако страшна да 
једноставно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, тад је био тај разговор Ваше жене и 
Девчића јел? А кажите ми јел ту још неко био од Ваших мештана у 
тој војсци да сте видели том приликом? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Од ових, углавном били су из 
Товарника, мислим знам да су Товарничани овај мислим познам 
људе оно из виђења из Товарника а из Ловаса Милан је био и овај и 
после тога био је овај јавио се овај, и овај Крњајић Жељко, он се 
јавио он је исто био човек од тих од команде и он је питао за 
шогорицу а то је од тог мог покојног шогора њега је Коста заклао 
тамо у дворишту опет његовог стрица тамо овај, и он је овај како се 
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зове, питао за шогорицу јер шогорица је нешто рекла за њега не 
знам то, и он је питао где је а ова жена моја је рекла отишла је за 
овај како се зове, за Илок. И то је тако било, он је нешто овај не 
знам имао је можда некакав, нешто овај, можда и негативно јел, 
тако да углавном то је то било што се тиче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да сте Ви остали у кући са дететом а 
да је жена отишла даље у задругу тамо где су сви отишли. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, не тада још не, тај дан не. Тај 
дан смо и она је остала она је после тога кад је отишла из тог ВЦ-а 
били смо тамо и тада је остала овај, јер човек је питао чије је то 
дете ја сам рекао моје, каже остани ту и тако да овај да је то што се 
тиче, био је висок, колко знам из Товарника је био, имао је 
пушкомитраљез имао и са редеником великим пуним стрељива. 
Значи, и они су даље онда ишли и тако да овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да је неки први састанак био на коме 
Вам се обратио Љубан Деветак. Да ли можете да кажете који дан је 
то било после напада? После тог 10.10. колко је протекло времена 
па је био тај састанак што кажете да је било једно 150 људи. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Аха, тај па знате шта то је могло 
бити овако овај, сад немојте ме држати онако точно баш за реч, али 
ја сад покушавам, 10-ог је био напад и то је било одмах за једно ма 
за једно два дана, овај два-три највише значи негде 12-ог 13-ог је 
тај састанак сазван одмах што се оно каже на фришко то је значи 
12-ти, 13-ти, можда и 11-ти чак сутрадан, не могу једноставно јер то 
је овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли на том састанку биле и жене и 
мушкарци? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Колико ја знам, само мушкарци 
су били, само мушкарци, жена се не сећам никако. Само мушкарци. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми поред Деветака да ли је 
био још неко ту од тих људи како Ви кажете из власти? Они које 
бисте Ви ту познавали. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, не. Те друге људе никога не 
познам јер то су били људи који су овај, дошли са њим а то су 
страни људи мислим људи из. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми како је Деветак био обучен тада? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како је Деветак био обучен тада на том 
састанку? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: На том састанку. Па ја мислим 
колко се ја сјећам, овај ја мислим да је он био у цивилу и чак по 
мени док сам год ја њега виђао он је био цивилна особа, више у 
цивилу је био, није био, нисам га виђао у униформи колко је моје 
виђење било оно да сам га ја овај виђао док би случајно пролазио и 
тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је био наоружан? Да ли је Деветак. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Он тада није био наоружан, код 
њега нисам видио оружје у тим оно што сам ја видио, него сам га 
само видио овај, то сам већ рекао али могу поновити да једном 
приликом је прелазио тамо из штаба тог где је он био у ову задругу 
ту где смо ми били заточени овај, и поред њега је ишао један 
младић ниског раста, темељан онако, буцо, имао је капу на којој је 
писало «Душан Силни» и он је држао аутомат овако горе у зраку и 
поред њега, значи то је био као његов некакав лични чувар или 
тако нешто мислим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми овај, помињали сте неког ко је 
био ту сад постављен за директора  задруге. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је та особа? Кад се то десило? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па то је, то је било доласком 
Љубана, ту је, то је било овај повезано са Љубаном и његовим 
одредом или тим људима углавном, јер то је човек илегалан он није 
никакав директор задруге, директор задруге је Рендулић Адам био и 
сад је он још увијек и после рата овога домовинског, значи а он је 
био тај могу рећи ратни или илегални како хоћете ратни значи, тај 
равнатељ Бата сам га звао, а како се звао, презивао не знам, тако су 
га звали и тако га познајем. Човек средњих година је био. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је то Вама рекао да је он сад директор јел 
тај Бата Вам то казао или је нешто Љубан о томе казао или неко 
трећи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То су говорили људи, они људи 
који су били око мене, каже то је нови директор и он је тамо био у 
тој згради овај и дошао је у те канцеларије где је био овај директор 
нормално тај Рендулић тамо је он дошао јер знам кад смо радили та 
врата ја и тај покојни Видић кад смо радили та врата, они су рекли 
да ће бити још једна горе заштитна врата на као жељезна иза тих 
ваљда дрвених и не знам јер ја горе нисам ишао ни прегледати то, 
био је тај Ивица видио али ми смо доле то радили значи, то смо 
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тамо варили и то састављали, а треба да буду као нека додатна или 
која би се после са катанцем, локотом значи кључем кључала на тој 
бази би то било мислим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми по Вама какву је онда имао 
функцију Љубан Деветак у селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па по мени мислим да је он био 
главни човек, он је био баш оно Алфа и Омега, он што је како је 
заповедио тако се морало извршавати, мислим да је он кључна 
особа и најважнија особа био од свих ових, имали су неке 
ингеренције али оне су биле ниже овај и то мислим да ако је 
требало нешто веће и све, да се морало питати њега. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То је мој опћи дојам јер по ономе 
све како су ствари текле и како се развијале и што се све дешавало 
тако да мислим да је он најважнија особа у том. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми, поменули сте Милана Девчића у 
вези оног догађаја, да ли сте га касније виђали у селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај Милана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Милана Девчића? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Милана нисам, Милана нисам 
више виђао овај никако нити те од домаћих људи које знам, нисам 
их виђао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли имали сазнања да Милан Девчић 
нешто ради у селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажем, да ли сте имали сазнања да ли Милан 
Девчић нешто ради у селу? Да ли обавља некакву функцију? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам имао, то не знам, нисам 
имао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми да ли познајете Милана 
Радојчића? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Милана познајем, познајем, 
мислим колико га познајем оно из виђења и то нисам са човеком 
имао неких контаката, али знам ко је и то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли њега виђали у то време у селу док сте 
били после напада? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Милан, једном сам га видио, 
видио сам једном и Милана Радојчића, био сам али ја сам кратко 
кажем Вам после тог минског поља ја сам онда имао бијег, тако да а 

ВР
З 0

38
0



21/76 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 22. фебруара 2011. године 
-видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у  Загребу- 

 
они су остали још велим Вам тамо читав десети месец и не знам 11-
12-ог тако да шта се даље збива и ко је долазио у мјесто, ко није, 
што значи од тада о томе даље не знам ништа, ништа мислим јер 
нисам био тамо па не могу знати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Поменули сте и сусрет са Жељком Крњајићем, 
да ли сте њега виђали до одласка из Ловаса да ли знате шта је он ту 
радио? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Он је, он је само дошао и питао 
је где је, где је, ту је и жена моја била чак ако није рекао где је 
Ваша сестра, тако био је мислим оно, упитао је и жена је рекла 
отишла је за Илок. Он је онако рекао у неком смислу као да је 
шогорица рекла за њега нешто негативно, рекла «у тај Жељко» и не 
знам то, а он је онда то чуо негде, неко му је то пренео и онда је на 
неки начин хтео да се освети јер он је са јако доста емоција и оно 
строгости то изговорио, тако да је шогорица била сретна што је 
отишла јер да је остала, познавајући ситуацију и Жељко је био исто 
човек нагао и опасан човек. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли сте га после виђали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: После тог догађаја да ли сте га виђали у селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам више, нисам. Њега нисам 
виђао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Е сада, Ви сте причали о минском пољу и да је 
то било 18.10. и причали сте о томе овај, како су Вас скупили пре 
тога, е сада, јесу ли Вас они окупили тог 18.ог или претходног дана? 
Помињали сте да је била ноћ. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Чекајте, овако претходног дана, 
претходног дана значи ако је 18-ог смо на минско поље ишли, 17-ог 
су нас скупили, претходни дан тако је, тако је. Претходни дан значи 
претходно вече, значи 17-ог и онда ту целу ноћ смо били кажем ту, 
ту су нас малтретирали, тукли појединачно, не знам у групи како је 
већ то било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Питаћу Вас о томе још само да разјаснимо. 
Питаћу Вас о томе још само да разјаснимо ово како сте позвани на 
тај састанак? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Како мислите? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па како су сви ти људи кажете да их је било 
доста, како су знали да је заказан састанак? Како су обавештавани? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, је ли ту у ту задругу сада то 
јел мислите на задругу или мислите на онај први састанак у дому? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не, не, сад тај 17.10. значи пред минско. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па то, то су биле чисто овај у том 
штабу од људи пример сада, ја ћу Вам рећи. Мени је рекао један 
човек тамо исто мештанин Милан Тепавац, то је човек био већ тада 
50 година, стар 55, од мене старији значи био 10-15 година, он је 
рекао каже «Драгане каже идеш на састанак, каже има састанак» не 
знам други, трећи и после сам видио заиста да су сви били јако 
добро обавештени јер су сви дошли толико број, велик број људи је 
дошао значи, био то је радило све. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А колики је ту био број људи ако се сећате тих 
који су дошли на тај састанак? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Који су закључани тамо били 
мислите то? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па, знате шта сад ја то, оно сад 
биле су поставите, док смо ми дошли значи то је неко већ тамо од 
њих приредио, биле су столице овај обичне дрвене столице са 
наслоњачем, биле су поставите и само сад не могу знати колико је 
редова, било је доста редова столица и сада овај, колико редова и 
колико у једном реду има на пример столица да би могао рецимо 
неко, али ја мислим моја процена је овако, не знам можда 60-70 
људи, можда не могу точно рећи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Не тражимо тачно, него толко колко 
можете да се сетите. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, управо то. Онда један и то 
сам заборавио можда рећи у том дијелу знате кад смо ми били, кад 
смо били заточени, онда један негде пре пола ноћи то је било, онда 
су један део одвојили људи, ту рекли су, али то су људи који су 
требали бити на неким одржавањима и то не знам на одржавању 
тамо агрегата за струју пошто није било струје, све комуникације су 
биле пресечене. Значи и тако не знам, водоинсталатер некакав тамо 
за воду и тако, пекар не знам за овај, за прехрану не знам и тако те 
неке службе као те овај, ето позадинске или како би то рекли, и 
онда је ту била издвојено једно, па једно десетак људи отприлике 
минимум десетак је било, можда и 15. Значи, од тог броја значи још 
били издвојени  и они су значи отишли на та своја мјеста и они нису 
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значи даље остали тај дан, а ми који смо остали ми смо остали 
значи, морали остат. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је, извините, а ко је одвојио те људе? Ко 
је рекао да ти људи треба да оду одатле? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То је одвојио овај један је био тај 
човјек тај непознати тај један што нас је тукао, он је био он је јер 
заправо, јер ја сам, мене су били одредили само код агрегата, ја сам 
требао бити тамо. Међутим, ја нисам добро чуо што су они 
говорили, јер је био метеж, доста се унутра галамило и тако да сам 
ја кренуо и тај Петроније који је био, он ме ударио, ударио ме 
пендреком по глави и по прсима и каже «ајде каже назад бре каже» 
па реко «ја сам исто реко за одржавање». Каже «касно је што се 
нисте прије каже јавили» и тако сам ја онда и остао тамо овај, значи 
није било више. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите, том приликом  те вечери јесте ли 
видели Деветака да ли је он долазио ту? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, Деветака нисам видио, 
нисам видио те вечери. Те вечери нисам га видио, био је само тај 
овај како се зове тај Петроније или Коста не знам, они су били цело 
вече је био један исто други, тај висок онако који је пописивао наша 
имена у пола ноћи тачно је било 5 до 12 сати, али су долазили, 
долазили су овај неке постројбе или не знам њих више до врата те 
задруге и тако негде после по ноћи и онда су страховито у исти 
моменат пуцали, тако да је то било једно стање застрашујуће, 
заправо то је било на неки начин нису нас ликвидирали, мислили 
смо да ће нас ликвидират, али су нас с тиме јако застрашили, то је 
било пуцање у исти моменат, тако то је било не знам колико и 
колико метака испаљено горе у знам је све севало, видело се горе 
према васиони, горе према небу да је све севало али нису ушли 
унутра, значи не знамо који су то људи извели и који су пуцали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми, овај поменули сте да тамо у тој 
некој просторији близу Вас да су били тамо Коста и Петроније и да 
им је Новаковић кувао кафу и помињали сте да су Вас тукли али. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да је Петроније Вас зграбио за гушу 
и привлачио ножем преко грла, али нисам схватио ко Вас је ударао 
са гуменом палицом, Коста или Петроније? То по глави ко Вас је 
ударао? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То овај, чујте ја исто то ја себи 
сада стално постављам питање јер нисам могао од никога кад 
питам. Питао сам тамо једног мештанина некога реко који је то неко 
каже то је Петроније, овај Коста и тако да, али то је било тако, у 
страшном стању да не кажем у паклу, где смо морали главе држати 
доле према земљи и овај руке на леђа да Ви не можете знати, само 
знам да ме удара и туче и сад кад који, кад је овај што је тукао овај, 
што је онај не могу једноставно да знам, једноставно само ако мало 
дигнете главу он виче на Вас, шта си, па онда још дупло добијеш 
тако да једноставно више не знам ко је Петроније ко је овај, само 
примам батине и једноставно нема помоћи никакве.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми јесте ли видели, описали 
сте. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Једино што сам исто видио 
испред мене овај, ред столица ту су један, иначе то ми познат човек 
он је сад умро, Иван Ђаковић он је био испред мене седио и њему је 
тај дошао и ножем у дебело месо целу ту. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тај ако је био Петроније ће бит. 
Овај му је забио скроз и извукао нож и обрисао и ставио даље код 
себе, а човеку је крв текла доле овај и то је тако да, то је значи 
испред мене било пола метра ни толико, мени право како ја гледам 
у земљу, тако је, чисто је мене кад је то направио па не само да је 
мене по овом љевом кољену овај ме загребо својом руком и право 
је, ја мислим он ће мене, он тог човека и право у дебело месо и тако 
целу ту бајонету му је, извуче после, он човек крв само цури и оно 
се осети. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите да ли се сећате још неког осим тог 
Ђаковића? Још неког другог да су тукли осим Вас и Ђаковића од 
Ваших мештана? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Од мојих, не, више не. Зато што 
доле још и ниже мене осетио сам исто да је било ударање и туче, 
али нисмо смели кажем Вам ако случајно он главу мало окрене да 
Вас види да сте променили положај главе или да сте случајно руке 
да нису на леђима, онда добијате удараца јако пуно и тако да није 
било могућности никако да гледате ни лево ни десно а они су строго 
наређивали не смеш гледат ни лево ни десно, само доле у земљу.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Е сада кажите ми ујутру пре него што 
ћете бити изведени да кренете за минско поље да ли сте тада 
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видели евентуално да ли је био Деветак ту негде присутан да ли је 
долазио? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, нисам га видио. Ту је био 
овај, ту је био тај човек како се зове Петроније или Коста не знам и 
дошли смо у место овај тамо на самом значи на то крижање и онда 
је онда пошто смо ишли онда је био овај, био је један тамо домаћи 
звао се Милан Рендулић, он је био са тим и он је томе, јер он позна 
ситуацију овај, дође човек и он је знао где је минско поље, он је 
рекао десно крило сави, значи десно крило идемо на љеву страну. 
Ми смо мислили да ћемо ићи овако право. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само што сам Вас питао, питао сам пре него 
што је отишла колона да ли се појављивао. На овом суђењу у 
Вуковару казали сте овако каже «знали смо да је ту негде у команди 
Деветак, улази, излази, имао је своје људе преко којих је 
координирао». 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па то ми објасните мало ако се сећате. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па знате шта, он је тамо ходао 
често пута је он ишао овај не знам по неким својим пословима, 
наређењима, мислим обавезама тим али овај у том моменту кад смо 
ми били сврстани у те овај врсте, колоне и врсте, нисам га видио 
тад га нисам видио, мислим не знам јер било је, то Вам је био, 
опростите. То Вам је био живи метеж и то тако да једноставно, а 
друго само смо, наредба је била још је ту било више тих командира 
да морамо гледати доле у земљу и само руке држати тако да 
једноставно могао је проћи крај вас, а да га нисте могли запазити 
зато што нисте могли дизат главу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми на коју капију је изашла та колона? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: На коју капију је изашла та колона из задруге у 
којој сте Ви били? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, па изашла је на главну капију 
значи ону капију у коју се улази унутра у то двориште значи, те 
зграде значи то је била главна, она се онда ујутро отворила и то и 
из ње смо излазили значи то и сврставање на улици и једном дјелу 
дворишта, другом дјелу улице већ колико је људи било. Ту су онда и 
да, и то што  сам овај још упамтио то је било да је у том моменту је 
долазило јако пуно овај територијалаца овај територијалне одбране, 
дошло је неколико камиона, ја Вам сад не могу рећи број али је 
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дошло неколико камиона и ту и они су овај поискакали доље и 
видио сам да и они имају једно задужење значи, поред сваког од нас 
који смо били истеривани, значи био је један територијалац. То су 
били људи старији од мене у том времену колко сам ја имо тако да 
ту не иде, то су све били средње доби, старији и тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Какве су униформе имали ти територијалци 
како Ви кажете? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ти територијалци имали су 
Југословенске Народне Армије униформе, оно колико се могло 
видети, имали су шљемове, већина је имала шљемове.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли били? Да ли то кад кажете 
Југословенске Народне Армије, да ли је о СМБ боја она зелена или 
су маскирне униформе? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, сад немојте ме баш за реч 
држат, мислим да је било и маскирних а да је било нешто да је било 
и овај униформи ЈНА е сад једноставно више. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Какве маскирне да ли се сећате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па мислим да онако, оне блузе да 
су биле горе значи горњи делови овај, да су биле оно као. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Које боје? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па овај, мислим боје овај, више 
као мало као смеђа, што ми кажемо браон и смеђа као, тако по неки 
од њих ја не знам, било их је њих кажем више тих камиона и не 
знам из којих праваца, после сам чуо не знам, били су ови, били 
они. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли чули одакле је та војска та што је 
дошла камионима? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па, неке спознаје су да је неки 
Новосадски корпус био, онда територијалци да су били, да су једни 
били из Ваљева не знам, а само да Вам кажем и ово кад су нас 
возили, камион кад нас је возио за Шид, знате онда је исто био тај 
један од тих људи овај унутра мислим или Коста или Петроније који 
је овај ишао за нама страховито, јурио, био је то мислим «Фиат 
1300» овај боје овај мислим да је смеђа боја некаква била, а 
лесковачке регистрације значи имао је лесковачке регистрације ЛЕ 
значи на њој и он је отворио прозор, отворио је прозор леве стране 
и тај аутомат, тај пушкомитраљез је то био, тако да смо ми који смо, 
ми смо се мало договарали како да искочимо из камиона у канал да 
се бацимо јер смо знали да нам нема спаса, да се бацимо, овај тамо 
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је била трава овај и то и онда они кажу, овај погледа и кроз цераду 
а церада је знате имала оне кругове како се церада затвара кроз 
оно шнирање знате, онда смо ми кроз тај круг погледали и видимо 
он 100 метара иза нас јури тако да није било теорије да ми 
отклопимо цераду и да се бацимо на задњу страну, то сам упамтио, 
ту значи, ту регистрацију то је била регистрација Лесковац. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да Вас питам нешто. У току те ноћи кад сте ту 
чекали ујутру за то време да ли Вас је неко претресао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Јесте, јесте, то сам заборавио 
рећи, да, да, добро сте ме подсетили хвала Вам. Овај, ујутро кад је 
то већ пред јутро било онда је тамо овај знам добро баш ту код мог 
шогора његов тамо комшија неки Божић дечко, он је исто убијен 
како се звао већ сад сам име заборавио, он је један шешир имао 
тамо и  не знам још ко и онда је у тај шешир овај је наредио тај 
Петроније ти који су били тамо, наредио је да све што имамо да 
повадимо све из џепова ако имамо исто тако овај неки прстен, 
наруквицу овај или овај овратницу или нешто од злата и то да све 
стављамо унутра, новац такође да ништа не остане овај у нас јер да 
ће онда бити готов тај који то не буде направио, тако да смо ми из 
џепа што смо имали све то овај стављали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је држао тај шешир док ви то убацујете? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, то, то, мислите тај суд, био 
је тај Божић овај само моменат црн дечко овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је то Ваш мештанин добро, не морате 
име. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мештанин да, не могу му име сад 
сам  заборавио му име. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта је било кад је то скупљено са тим? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Кад је то скупљено предато је 
њему, томе предато је њему и он је то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Коме њему? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Он је то однео тамо мислим у 
собу и то већ стоји. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Коме њему, коме њему је предато? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па томе томе Петронију. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само молим вас на микрофон, не чујемо. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Томе Петронију, тај који нас је 
тукао, тај. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Е сад ми кажите кад сте напустили сад 
задругу кад сте кренули према минском пољу овај, да ли знате шта 
се десило са Божом Бођанцом? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да, у једном моменту био је 
да, био је он недалеко од мене али кажем све сам чуо, то сам чуо 
све био је овако мало, мало ми иза леђа, био са леве стране и овај 
он је био исто јако био је овај исто малтретиран, верујем да је био 
боден и то све и човек је већ младић, више није могао, био је 
физички оно јак, доста гојан и то више није могао издржати да хода, 
покушао је ходати али, онда је рекао «немојте ме водити и мучити, 
радије ме убијте» и онда је после тога само се чуо прасак, овај и то 
из неког калашњикова шта ли и то пушке митраљеза, и само он је 
покошен пао доље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли видели ко је пуцао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте видели ко је пуцао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Неки од тих не могу рећ који је 
јер сам ја био напред, значи он је био мени иза, а окретат се нисмо 
смео тако да не могу рећ ко је, ко га је убио не могу рећ јер нисам 
видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кад сте дошли тамо сад да скренете у 
минско поље ко је наредио да ви то кренете на ту страну и да се 
онако распоредите како сте описали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, овај а било их је, било их је 
тамо више који су већ чекали тамо пре него што ћемо ми доћи већ 
су неки тамо били, неки су придолазили и не могу стварно не могу 
рећи који су нам тамо били и више и да ли су то били овај не знам, 
неко домаћи, страни од ових ко је наредио, не могу, не могу вам 
рећи и страх је био јако велик тако да овај, најтеже ово сад да се 
само вратим на овај моменат што сте добро подсетили. Ово кад су 
нам овај то све из џепа вадили и то све, одмах сам схватио и кроз 
мене је нека велика струја прошла, одмах сам схватио да идемо на 
ликвидацију јер је тог случаја било и у Другом свестском рату исто 
по причи наших дједова и очева, кад су ишли на ликвидацију онда 
му све то узму и онда га иду убит. Тако сам знао да ћемо ићи на 
ликвидацију, по томе кад су нас опљачкали и све то узели. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: А што сте питали стварно не бих 
могао рећи је ли било више њих, не знам једноставно не знам, не 
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могу да кажем па да не буде то точно онда боље да ништа не 
кажем. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми кад сте то скренули, кад су 
Вам то наредили да скренете да ли су говорили нешто о томе шта ће 
се десити ако неко залегне? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Говорили су знате кад су нас то 
да скренемо и кад смо скренули онда су рекли овако реченица 
сећам се ко данас била је  «ко жели бјежати нека бјежи» значи ко 
жели али не знам можда су неки тамо, можда а можда и нису. Овде 
до мене људи што су били близу мене и иза мене, од тих није нико 
покушао бежат али пошто је било више врста тих могуће је да неко, 
углавном, овај то није, то је било оно дај ви бјежите да вас, схватио 
сам јер сам их видио наоружане и испред себе су имали на готовс 
такорећи мислим калашњиков,  и знао сам шта ће бит ако мало 
потрчи да је готово, да то нема да ви можете трчат па да ће 
случајно побећи па се спасити, то сам знао да није тако да овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите, хоћете нам објасните, казали сте  на 
жице да су повезане биле бомбе, јесте ли мислили баш на бомбе 
или на мине? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па чујте, знате што, не знам ми 
то зовемо крушке, крушкице то су биле онако па шта ја знам 
величине нису биле велике, нису те барем оне које сам ја видио ред 
испред мене а иза нисам смео да се окрећем, али ништа нити тамо 
још један ред. Али су кажем биле доста неприметне из разлога што 
је та детелина била покрила то, тако да је то јако било невидљиво, 
баш ако вам се нађе нека испред вас онда је можете видити а чим је 
мало са стране то све после нисмо смели јер овај, они су викали. 
Они су били значи низ ивицу цесте и тог канала и ако неко само 
нешто мимо команде покрет неки направи одмах буде злостављан 
или неки пуцају одмах га убију а неки му опросте али где ово, шта 
ово, гледај тамо и те команде знате како је и тако да је то било јако 
тешко. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате ко је први настрадао? Да ли је 
била прво експлозија или је била прво пуцњава? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па мислим да су биле по мени, да 
су биле овај, прве пуцњаве да је било од тих мина да је било прво и 
овај после сам питао, осетио сам само јаук, чуо сам јаук али после 
сам питао овај тамо неке, ко је оно био горе реко у горњем делу с 
десне стране, онда су ми рекли не знам Краљевић један, Краљевић 
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од ти дечки мислим да се он звао Иван Краљевић и тако нешто овај, 
тако да је он је јаукнуо, само то и још неко. А један сам чуо да је 
намерно си стао да се реши тога свега, опет било је и тих прича да 
су стали сами да их разнесе мина тако да се не пате даље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми помињали сте да сте 
видели око Вас ко је настрадао па хоћете ли да нам кажете по 
именима кога сте Ви видели да је страдао у минском пољу од Ваших 
мештана? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па овај, ту су поред мене ја само 
знам име човека који је држао с којим сам се држао за руку са леве 
стране и са десне стране, знам те људе, па добро, испрред мене 
овај, био је био је један исто Пеулић којем је исто мина, исто је 
испред мене био на метар један, метар и по и он је исто тако овај, 
стао је некако, стао је како је стао тако му је на нози мислим да му 
је отишо мали прст или палац или не знам, тако нешто. И он је оно 
запекло га то па је јаукнуо мало то и то је било то, мислим, то је то 
што сам запамтио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Али до Вас како се зову ови до Вас што су 
били, кажете које сте држали за руке? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па не знам и тај, не знам у 
каквим ситуацијама, сад био је неки Станислав се звао, Станислав 
Франковић био с љеве стране ми је био, а с десне стране ми је био 
за руку Лукетић Јосип. Е сад тај Лукетић то ми је био и комшија 
преко пута куће што сам вам причао кад је пала она бомба авионска 
да је и њему кров и мени. Он је човјек, чуо сам сад да је умро он, а 
овај Станислав он је исто мислим да је он са минама страдао али 
како то не знам, заиста не знам, колико знам да му је рука и мало са 
прстима то су, неки прсти су му однешени два-три, не знам, и шака 
му је повређена, јер то сам га после видио једном ту, мислим да је 
то у Загребу било, знам да сам га оно, то, а како то стварно не знам, 
иако је био поред мене и оно за руку, да ли је касније некако или 
прије немам појма како је страдао, нисам упамтио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Казали сте како су Вашу супругу малтретирали, 
како се она зове Ваша супруга? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Супруга зове се Катица. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли она сведочила до сада? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Знате шта, она је у тешком стању 
и дан данас пије љекове, она је сведочила али сведочила је хашким 
истражитељима јер хашки истражитељи су дошли код мене у стан и 
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тражили су мене а и њу, она је рекла «ево ја сам ту, мужа нема», ја 
сам ишао, љечим се у Загребу па сам ишо, у Загребу тај дан био баш 
позван по ономе распореду и тако да сам ја био, нисам био код 
куће, дома, а жена били су око два до три сата задржали се. Био је 
један истражитељ са преводиоцем, са једном госпођом која је 
преводила. Питао сам је да ли зна ко је он из које државе, које 
националности, каже «не знам, каже, има некако језик му је више», 
могло би бити да је то био баш тамо Холанђанин мислим Низоземац, 
односно по том нагласку и то каже, није он чист Енглез, није, каже 
или тако некако би могао бити из тих земаља Скандинавских и тако 
нешто по каже наречју и то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли би она сад пристала да сведочи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не би, не би ни случајно јер у 
тешком је стању и она је и ово моје свједочење она се није сложила 
с тим никако да идем јер је ситуација тако јако лоша. Ћерка такође 
ни случајно, лоше, и ето захваљујући сину који је реко «Тата иди, то 
је за све људе, нек се истина зна» и тако да сам ја на наговор сина, 
а био сам већ скоро да одустанем знате и сад да вам кажем да сам 
под јаким емоцијама, да ми је јако страшно, ово ће ме коштати два-
три дана неспавања. Јер ја се све будим, све ми се враћа и буди 
иако је то двадесет година али све преживљавам у себи као да је 
јуче било, па с тим је теже знате. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хвала. Немам више питања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Хвала и Вама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Молим суд само да упозори ове учеснике да не 
добацују, да не коментаришу, стварно је безпредметно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одакле долази то добацивање, од оптужених? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ја сад не бих могао да кажем зато што сам 
концентрисан али мислим заиста нема смисла. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Сабљак, кад будете хтели да 
направимо паузу Ви слободно реците. Јесте ли ме разумели? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад будете хтели паузу да направимо реците 
слободно, видим да Вам и глас мало. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да. Да ли имате још 
испитивања? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Има још да испитују, има овде и бранилаца и 
оптужених и ја као председник већа да Вас питам. 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Може пауза, може, тешко ми је 
доста, требо би и воде мало, треба и.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 Главни претрес се ПРЕКИДА у 11 часова и 19 минута и 
биће настављен у 11 часова и 45 минута. 
 
 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Само да се јавим госпођо председнице, 
Градимир Налић, дошао сам да присуствујем главном претресу. 
Хвала вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
 
 КОНСТАТУЈЕ СЕ да је у паузи суђења оптуженом 
Драгану Бачићу позлило, да се обратио Хитној служби суда 
и да ће лекар да га упути и Ургентни центар. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Има ли неки предлог за раздвајање поступка? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да се раздвоји поступак. 
 
 Заменик тужиоца Небојша Марковић предлаже да се 
против опт.Бачића раздвоји поступак. 
 
 

Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 РАЗДВАЈА СЕ кривични поступак против оптуженог 
Драгана Бачића по оптужници Тужилаштва за ратне злочине 
КТРЗ 7/07 од 28.11.2007. године, прецизиране поднеском од 
14.12.2007. године па ће се поступак према овом оптуженом 
посебно довршити. 
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 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 
 Главни претерес СЕ НАСТАВЉА у 12 часова и 05 минута. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите.  
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан господине Сабљак, ја сам 
Бранкица Мајкић адвокат бранилац опт.Љубана Деветака и Милана 
Девчића у овом поступку. Ја ћу Вам кратко поставити неколико 
питања у вези са овим што сте данас говорили посебно што Вас је 
тужилац питао да само појасните неке ствари. С обзиром да сте 
говорили да је било гранатирања Ловаса и пре 10.10., спомињали 
сте авионе који су надлетали Ловас да је тада Ваша кућа страдала 
па је моје прво питање да ли знате шта је још од гранатирања 
страдало у Ловасу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Поновите ми задњу реченицу, не 
чујем добро, можда гласније. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли знате шта је страдало од 
гранатирања као последица гранатирања у Ловасу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па што се тиче моје куће тамо и 
то и те гранате које су бачене из авиона то сам рекао тамо да је 
бачено на цесту значи на цесту да се тај материјал потроши и то 
значи страдали су кровови кућа моје и мог комшије и то све, ако 
мислите на последице у месту Ловасу, јер мислите и на то? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да, да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па то је било разних врста 
рушења и то, пример ћу Вам само рећи ту где сам био, где сам се 
налазио тих датума ту код шогора Звонимира Мартиновића, на 
његову су кућу бацили те «зоље» неке, преко улице човек је био са 
тим «зољама» бацио је и та је кућа почела горити у пламену од 
почетка до краја тако рећи за један дан и једно два дана је горила. 
Један дан изгорило је све то и само се спљоштило доле, нестало је 
свега. То је било да не кажем једна пуцњава јер долазило је до 
апарата ових прикључних рецимо у кући, не знам, веш машина, не 
знам, пећи те фуруне и то све, то јест како год дође, кад је дошло 
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на струју значи кад је, то је изгорило да нисте могли после тога за 
три дана кад дођете само видите једно стратиште, један терен који 
је гол, тако рећи гол, чудо живо како је то само горило, значи који 
је то начин био односно које је то врсте стрељива ја вам не могу, 
нисам ни стручњак за то али само знам то је бачено и то је изгорила 
цијела кућа, то је дугачка кућа она старинска кућа и шупа све је то 
отишло. Мој ауто је био тамо, ја сам имао ауто у средини дворишта, 
он је само лим је остао од тог, имали смо највредније ствари у том 
ауту јер смо имали покрет према, мислили смо се пребацити до 
Илока тако да ту највредније ствари женине и моје бунде, не знам 
чак златнине и све то што смо имали то је све изгорило, то више од 
тога није било ништа. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми о сеоским стражама о 
којима сте говорили данас, када је у Ловасу почела да се држи тако 
организована стража? Колико пре напада? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Пре напада? Овај, па, да пробам, 
негде, знате шта ја мислим једно три-четири недеље, значи 
максимум мјесец дана максимум, по мени, колико ја могу да се 
сјетим тога. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли је у Ловасу постојао Кризни 
штаб? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Јесте, јесте постојао Кризни штаб 
и био је тамо председник Кризног штаба, човјек који је био 
председник који је на неки начин координирао односно тим људима 
рекао не знам, ту ту будите и на тим местима и то, и тако, али 
мислим нису оружја некаквог имали, ето кажем неке можда ловачке 
пушке било је највише и ове зрачне и тако то. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли можете да нам кажете како се 
зове човек за кога кажете да је био председник Кризног штаба? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Милас Јозо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли је стража којој сте и Ви 
припадали била подељена на неке водове? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па не знам, не бих то знао рећи, 
ја само знам да сам ја имао задужење, реко сам то већ господину 
прије, а могу поновити, имао сам задужења рецимо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, не морате. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тамо где је сада у центру мјеста 
опћина, значи у ту зграду ту пазити то чувати да неко не би дошао 
непознат и направио некакав неред и био сам неколико пута ту и 
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неколико тамо код економије, значи код улаза у село тамо где буде 
онај чувар у оној његовој кућици. Тамо сам био због народне 
имовине тзв. односно тамо тих силоса који су били тамо да не би 
неко исто бацио неки екслпозив или нешто и то је то мислим што се 
тиче мене, а сад за друге људе ја не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Једноставно не знам то. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми, питам Вас сад у вези са 
стастанком где сте Ви видели Љубана Деветака где Вам се он 
представио. Ви сте рекли да је то можда један или два дана након 
ослобађања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислим да је то тако било. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми до тог састанка да ли сте 
Ви излазили из Ваше куће и да ли сте се кретали по селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, не, нисам се кретао нигде 
нити сам излазио, нисам излазио. Био сам помакнуо се за једну кућу 
само, значи ова је изгорила кућа, ова где смо били ту тај шогор мој, 
онда до њега прва комшијска кућа ту смо били у подруму и у 
подруму и то је то било и ту је било не само ја, било је ту још људи 
других јер пуно кућа је било оштећено, онда она која није била 
оштећена људи су ишли тамо нормално да склоне главу. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми молим вас на састанку 
ком сте присуствовали, да ли је Љубан Деветак споменуо да се 
војска налази у селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не сјећам се, не могу рећи. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је споменуо да је уведен полицијски 
сат? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ни то се не сјећам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте Ви приметили присуство војске у 
селу после одржаног састанка кад сте почели да се крећете по селу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, јесам, јесам. Кад идем својој 
кући значи са обавезног рада који смо морали тамо радили онда 
пролазим кући и моја кућа при улазу јужна страна и морао сам 
проћи тај пункт тзв. после је ту стављена рампа али рампа је 
ставита после, ја сам већ тада отишао и то су ми после људи рекли 
који су били остали и моја супруга која је морала пролазити онуда и 
сви други, значи, а ту је војска била на том пункту и чувала је 
прилаз унутра у центар и то све. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли се сећате, рекли сте да су. Кажите, 
прекинула сам Вас. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Можете поновити. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ево, да ли се сећате да ли је то пункт о ком 
сте говорили да су и Вашу супругу малтретирали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Јесте, јесте то је та рампа, тај 
пункт јесте. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли су вам биле потребне неке 
пропуснице за кретање? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислим да јесу, мислим да ми је 
жена после рекла овде у Загребу да су имали некакву пропусницу, 
мислим да је. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли су контролисали пропуснице на том 
пункту? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да, обавезно су 
контролирали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Судија, имам примедбу на ово питање. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: И прегледавали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само моменат, моменат. Имам примедбу на ово 
питање. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Једноставно сваки пут би скидали 
би сваки пута до пола голо и то да виде као да се оружје не носи и 
тако су рекли да скидамо да видимо јел имаш оружје, а какво 
оружје. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само моменат. Сведок је казао док је он био да 
није било пункта, него да му је жена причала, тако да не можемо да 
га питамо да ли он мора да има пропусницу да прође пункта и таква 
питања. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не, па да га питамо поново. Да ли сте Ви 
видели пункт у близини Ваше куће док сте били у Ловасу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, па ту на цести су стајали су 
људи док сам ја још био било је и с једне и с друге стране и то је 
углавном било од те војске, југо војске мислим униформа југо војске, 
они су ту стајали и ту ко је год пролазио они су контролирали то, 
поготово ако возило неко улазило-излазило без разлике чије је то 
возило било онда су тамо зауставили да виде ко иде, ко улази, ко 
излази. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Реците ми даље молим вас, Ви сте 
говорили да сте обављали известан присилан рад и моје је питање 
да ли сте добили накнаду неку за тај рад? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите накнаду? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, ништа, ништа, то је био 
бесплатан рад. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли Вам је познато да ли су други ваши 
мештани добијали накнаду? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Колико ја знам нису, нико није 
добио никакву накнаду никада. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, а данас у исказу рекли да ко није 
желео да иде на присилан рад платио би главом, па моје је питање 
да ли знате да је неко платио главом зато што није ишао на 
присилан рад, како Ви кажете? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па на неки начин био би ако не 
би баш главом платио био ми малтретиран и можда затваран тамо и 
те ствари. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: То кад кажете «можда» је ли Ви то знате 
или Ви то претпостављате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па знам по строгоћи како се 
строго то све радило да би било страшно. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је то Ваша претпоставка? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Није моја претпоставка него то је 
чињеница, па ја кад сам ишао тамо то је у колико сати нареде да 
морамо доћи трчао сам од куће да не бих закаснио, ако закасним 
мало знам шта би могло бити  са мном. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро.  
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: И не само са мном, него са било 
којим од људи. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми даље, данас сте рекли да је по 
Вашем опћем дојму «Љубан Деветак био главни човек алфа и омега 
како је заповедио тако се морало извршавати». Моје питање је да 
ли је Вама лично Љубан Деветак некад нешто наредио? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мени да ли је наредио? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мени није особно ништа, особно 
ништа наређивао. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте били присутни у некој ситуацији 
где је Љубан Деветак нешто наређивао некоме? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам га виђао.  
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли се сећате можда 18.10. оног дана 
када сте изведени из дворишта задруге да ли је пре кретања колоне 
изведена још једна група људи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па неки су били, мислим да су 
били неки изведени људи, али то је био један кошмар тако да, и 
страх, велики страх, тако да не могу. Рекао сам оно ноћу увече кад 
су нас тамо на тај тзв. састанак а који је био заправо да се скупимо 
све и да нас ликвидирају заправо тада је био али то су били људи 
одвојени који су после имали своју улогу тамо на одржавању, значи 
на одржавању тих оних најелементарнијих ствари, значи одржавање 
не знам струје, воде и не знам тих ствари, за онај минимум живота и 
то је тај дио се значи одвојио, а сад ујутро кад смо скретали па 
мислим по неким да у оном кошмару да је било издвојено нешто 
људи, а сад, у јако сам страху великом био да не могу ништа 
тврдити сто посто. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми само још једно, Ви сте данас и 
раније споменули да је Деветак рекао да је он власник све покретне 
и непокретне имовине у Ловасу, шта под тим подразумевате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Шта подразумевам? Па 
подразумевам заправо све. Подразумевам значи власник покретне и 
непокретне, покретна имовина зна се да су то куће, стаје, не, 
непокретна хоћу рећи куће, стаје и све значи што је непокретно, а 
покретна то су трактори, то су камиони, то су аутомобили, возила 
свих врста и то, значи то је то. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми где сте Ви живели у том периоду 
док сте били у Ловасу, значи после 10.10.? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па до 19-ог сам у Ловасу био, 
живио сам у Ловасу до рата. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте били у својој кући? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте били у својој кући? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите сада? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не, тада. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па био сам долазио кад већ 
према наређењу, кад радиш, кад идеш да преспаваш кући и ишо сам 
преспавати кући и сутра ујутро опет на тај тзв. присилни рад, то 
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није био добровољни рад, то је био присилни рад, јер ако нећете 
доћи онда си богин што каже. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала, немам питања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље питања од бранилаца. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добар дан господине Сабљак, Бранко Лукић 
адвокат. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Добар дан. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ја нећу дуго, само ћу неколико питања имати 
за Вас.  
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Добро. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Говорите о Вашем кретању према детелини у 
којој су се налазиле мине. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И кажете «чекали су вас напред неки људи 
испред те колоне» ако сам ја добро разумео, да ли је на вашем путу, 
да ли сте видели да је колона наишла на групу људи која је тамо 
већ била? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, не, колона је док смо ишли 
ништа није. Претпостављам да су неки људи тамо већ били горе, а 
ако је, или су дошли можда у правцу у село, значи тамо од оног 
дјела где се улази у село. Углавном нас није нико, док смо ми се 
кретали нико нас није обилазио, мислим нисам приметио да је неко 
нас обилазио, а и строго смо имали оно, већ сам рекао, држање 
морали смо главу доље сагнути целим путем и тако да је то тешко, 
не могу рећи, једноставно не могу рећи јер не желим да буде 
неточно, значи не знам, једноставно то не знам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, добро, ништа, само ако можете да се 
сетите. Хвала Вам. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Говорили сте о камионима из којих искачу 
људи ујутро пред задругом. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли су ти људи били наоружани? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па јесу, били су наоружани. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Где сте Ви били у томе моменту када су 
они искакали из камиона, да ли се сећате? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Били смо у томе дворишту ту 
били заточени у дворишту, значи то је био тај 18.10. тај дан кад је 
било извођење на минско поље. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли су ти људи пришли вама, ти људи 
наоружани са камиона да ли су они ишли са вама према минском 
пољу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Јесте, они су били, били су 
распоређени вјеројатно можда и унапријед јер они су знали то шта и 
како јер једноставно за није друго требало кад смо изашли значи из 
тога дворишта из те капије ван на улицу и постројавање у тили час 
се крај мене нашли, ја не знам ни како, а можда и од тог страха, не 
знам, углавном са љеве стране човјек који је био у цивилном али 
био је јако наоружан и с десне стране од тих резервиста тих који су 
из камиона излазили. Мислим те су униформе имали, а да ли је тај 
човек поред мене искочио из камиона прије или касније и где и 
како, углавном он је био територијална обрана односно униформа 
територијалне одбране. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Хвала Вам. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Само још једно питање. Спомињали сте Мату 
Ходака и рекли сте да је он багером купио ове погинуле који су већ 
били укочени из те детелине, како знате да је Мато Ходак купио ове 
људе, можете ли мало детаљније да нам кажете јесте ли Ви њега 
видели да купи те људе или сте чули од некога да купи те људе? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Знате што, док смо ми били тамо 
требали кретати, док су нас у камион требали, у том времену је већ 
било то све на неки начин договорено, не знам како бих рекао, да се 
ти људи склоне тамо, да се склоне са овога, са терена значи са 
минског поља и да иду оне кашике оне, од како је тај багер имао 
кашику ту и да их се трпа. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Извините само, ја можда не разумем добро, да 
ли сте Ви видели то или сте чули? Да ли сте Ви видели тај багер и 
утовар људи у њега, да ли се сећате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Сад ми је то јако тешко 
одговорити зато што сам био страшно избезумљен и не могу вам 
рећи, као да сам и видио али стварно сто посто не могу вам рећи. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, добро, хвала Вам, нећу даље да Вас 
мучим. Хвала Вам, немам више питања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Једноставно то је. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од бранилаца? Изволите. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Приликом давања исказа пред 
Жупанијским судом у Вуковару 30.06.2004. године да ли Вас је 
председник већа упознао који су оптужени? Да ли Вам је прочитао 
имена оптужених? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нешто не могу, једноставно 
рекао је за поједине, не знам, за неке људе да су оптужени, само 
понеки, не знам тако је нешто рекао, мислим, да су оптужени. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли се сећате колико имена је 
рекао или прочитао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Стварно не могу то, једноставно 
никако не могу да кажем, нешто ми је. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли се сећате Вашег исказа који 
сте том приликом дали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па нешто се сјећам, нешто се 
сјећам, нешто не. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да се сетите пошто 
сте рекли да је било доста редова столица, у ком реду сте Ви 
седели? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Јој то Вам не бих знао рећи. Знам 
само да сам имао столицу тако наспрам тих врата која су била 
отворена унутар собе те где су ови кували каву, али који је ред био 
и која столица не могу, не могу, јер је било више редова и столица, 
али страх је био превише присутан да би ја знао то. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Кад кажете «више редова» шта то 
значи, колико отприлике редова? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па не могу рећи, испред мене је 
ред био. Знам да су били, знам да је испред  мене било редова, а 
иза мене чак сам можда био задњи ред, мислим први ред до тога 
трема односно до те собе, не могу стварно, само то је за мене 
стварно, не могу. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли је то било лево, десно, у 
средини реда? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па ако се гледа са улице сам био 
с почетка, значи од капије са улице с почетка, а даље се 
продужавало тај ред скроз је ишао тамо до дворишних радионица 
ових механичких и то. Значи ја сам био овде с почетка негде, не 
знам који по реду, али ту близу, негде с почетка. 
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Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да ми кажете ко је 
све ишао са вама за Шид? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: За Шид? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па ишли су ови људи, било је 
нас, нас четрнаест је било. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да побројите њихова 
имена? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нас четрнаест је било јер кад смо 
добили ту воду што сам причао у Товарнику да попијемо онда смо се 
мало дошли к себи и том тренутку не знам како ми је једноставно ми 
је ваљда мало очи прогледале и оно дошао сам малко к себи и то и 
онда сам видио да их има тринаест и ја сам четрнаести био, још у 
половицу онако некако између, до задње странице. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да кажете њихова 
имена? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па могу, неке ћу можда 
заборавити али Ви ми опростите ако, био је ту један тог сам увјек 
запамтио тај нам је тако рећи на рукама после, није на рукама, још 
је живио али он је био јако боден, њему смо помогли највише да га 
носимо, то је био Туркаљ Јосип звани «Јоја», тако су га звали у селу 
младићи његови вршњаци и то и под тим именом Јоја Туркаљ боље 
се зна него, он је био најтежи, сјећам се најтежи. Онда је један исто 
мој презимењак Сабљак Јосип јер с њим сам исто, пружили смо 
један другом руке двије и њега преко рука смо тога човјека 
унесрећеног онако у лежећи положај јер јако је крварио издисао је. 
Значи овако тај како се зове, значи Туркаљ Јосип Јоја, тај Сабљак 
Јосип, па онда Кесер Милко, па онда Станислав Франковић, мислим 
да он, па онда Солаковић, не знам како му је име точно, то су млађи 
људи од мене, Солаковић презиме, онда један, значи пет, онда, 
само мало, јаој сад ми је ту на врху језика а не могу, Солаковић, 
онда још од оног Луке син, не знам, једног Луке, Лука се зове, 
његов син и сад се не могу, не могу се сјетити презимена никако, то 
и тако, било их је још тако да не могу све. Нисам с тим људима 
контактирао после и тако да једноставно не бих све могао. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте Ви од рођења све време 
живели у Ловасу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам, нисам живео у Ловасу, 
био сам одсутан. Завршио сам основну школу и после основне школе 
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отишо сам у средњу у Осијек и онда после Осијека била је војска па 
иноземство па повратак опет у Осијек, па онда на крају запослење 
тамо у Ловасу у оном погону «Борово» и тамо сам онда градио кућу 
и онда сам. Било је одсутности једно петнаестак година можда, 
управо тако. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Од петнаесте сам отишао, 
тридесете се године негде вратио. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли знате које повреде су имали 
ови које сте набројали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Хоћете поновити? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли знате које повреде су имали 
ови који су са Вама ишли за Шид? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите како су били страдали, 
је ли то мислите? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па овај Франковић он је имао 
руку једну, мислим прсти, шака и то све, онда овај тај Туркаљ он је 
био боден, то сам већ рекао и имао је јако велик излив крви, тако да 
је он био, онда ови други овај Кесер Милко знам он је имао лубању 
слупану па је крварио преко лубање. Ја сам исто имао лубању али 
лубања ми није крварила него је било само одвојено и то се касније 
одвојило после али су ударци били, кад сам овдје ишо на преглед у 
Загреб онда су рекли да ће се то и тако је и било и сад имам то се 
види, можда би мало да је јаче на екрану могло да се види простим 
оком, имам канал преко пола главе од удараца тамо кад смо били 
заточени. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У Шиду, рекли сте «претходно су 
нам у Шиду пружили прву помоћ», Вама лично где је пружена прва 
помоћ мислим на повреду коју сте имали, које сте имали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, мени није пружена прва 
помоћ никако него ја сам помогао тим, то сам рекао претходно тамо 
господину, ја сам помогао тим најтежима и још смо једни другима, 
онда су нам рекли да станемо у колону један за другим, «ви који сте 
тежи ви напред, а ви који сте лакши ви назад» и тако да сам ја 
последњи стао у врсту и тамо сам стајао и онда, али нога ми је 
крварила и то кроз те хлаче то се доста сад већ та крв стезала увече 
је онда мало лакшим темпом то је све већ било излизло и ја сам 
онда чекајући једно, па нисам дуго био, неколико минута и кад сам 
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видио да онај стражар био окренут леђима ишао је тамо према 
другој страни, ја сам то искористио и онда сам према сад окренут 
према том улазу десно сам за једно пар метара био угао и ту сам 
кренио односно побјегао на ту страну али да ме нико не види од тих 
стражара и тако сам кренуо према граду градским улицама и то. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Овде сте изјавили по Вашем исказу 
произилази да су и Вама пружили помоћ, јесте, ја ћу Вам цитирати 
исказ: «Претходно су нам у Шиду пружили прву помоћ», дакле 
односи се и на Вас? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па ево нисте, само мало сачекајте, не 
завршавате цитат до краја него цитирате, «Будући да познајем Шид 
успео сам се извући из Дома здравља и побећи» у истом цитату до 
краја. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У продужетку цитата, значи ја сам 
цитирала његов исказ. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ма не, то је у продужетку, не цитирате цео 
исказ него цитирате један део. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Цитираћу и наставак исказа «Али 
претходно су нам у Шиду пружили прву помоћ. Будући да познајем 
Шид успио сам се извући из Дома здравља и побјећи». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И добро и човек сад објашњава да њему није 
пружена помоћ у Шиду и да је он побегао и идемо даље. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Па питала сам зашто различито 
исказује? То је моје питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Објаснио је свој исказ. Не морате да 
одговарате. Идемо даље. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја сам на њих мислио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да не бисмо сад трећи пут причали о том. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: После колико дана сте се нашли у 
Загребу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овако после једно четири дана, 
овако петак је био, само ћу Вам сад точно рећи, петак је био, 
понедељак јутро сам из Гибарца преко Моровића значи отишао у 
Бијељину. Из Бијељине тај цијели дан сам се мучио до Босанског 
Брода већ је почео неки сњежак је био, било је јако хладно време и 
то, значи то је био тај понедељак и увече и тај дан, значи тај дан 
понедељак вече у уторак ујутро у јутарњим сатима после пола ноћи, 
не могу точно одредити, било је то можда једно четири сата ујутро, 
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мрак је био, тај аутобус који је возио, који нас је повезао то је био 
један аутобус који је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро господине Сабљак, не морате широко да 
одговарате на питања, само одговорите кратко. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: И сад изјавили сте «Прва права 
лијечничка помоћ пружена ми је у Загребу», шта сте пријавили од 
повреда? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Шта сам пријавио? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Од повреда лекару? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Можете ли поновити? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Шта сте рекли лекару ко је 
повреде имате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Које повреде имам? Као прво 
имао сам, лијечио сам се, нисам одмах ни јавио се лекару него сам 
имао велику тешкоћу дебело црево ми је испадало још на минском 
пољу тамо док смо били била је команда «лези, дижи се» и то и 
онда сам имао да ми је ова тетка покојна да ми је дала то и дала ми 
је доњи веш и то сам све обукао и то, а једно петнаестак 
центиметара ми је црево дебело ван ми је излазило. Онда сам у 
Загребу се снашао код једне рођаке даље, код ње сам био једно 
десетак дана и тад сам онда то пријавио и ишо сам на клинику 
«Ребро» у Загребу и онда су ми то намештали тамо доктор тај и та 
докторица па су ми са неким штапом то намештали али безуспјешно 
доста то и после се опет враћало и тако да сам ја онда, онда су мени 
рекли, дали су ми једну маст да мажем и то све и да после сам то 
хигијенски перем и испирем и да то сам пробам тискати и да вратим 
и тако сам се ја с тим борио, мучио једно две недеље док је то једно 
четрнаест дана отприлике док је то мени унутра се вратило на своје 
мјесто. То је што се тиче тога значи дебелог црева и то. Ово је 
друго ми било лагано на ноги ту није, ту нисам имо проблема, ту је 
завој и после тога површинско било значи кожа и дио у месо, значи 
није дошло до кости значи нисам имао неке проблеме с тим али, 
како се зове, глава и то ту сам био јако у стању једном шокантном и 
што од удараца великих јаких а што од оног свега страха и оног 
преживљеног. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте суду приложили лекарску 
документацију? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
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Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте суду приложили лекарску 
документацију? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите да ли имам? Не чујем. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да, да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Суду? Па што се тиче овдје не, а 
што се тиче документације медицинске мислим да је она предана у 
Вуковару тамо да сам нешто предао тамо, не знам, углавном ја 
документације медицинске имам доста што се тиче лијечења свих, 
посттрауматског синдрома касније и свега другог. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да набројите ко је 
остао на ливади да кажем погинуо? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ко је погинуо? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите кога сам видио? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Јесте. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ево видио сам тога Сабљак 
Марка, њега сам видио јако добро, био је испред мене једно два 
реда, онда његовог брата Ивана сам видио, онда сам видио са леђа 
још један човјек али то што ја мислим да је то био Видић Марко да 
се звао, а опет не могу сто посто јер био ми је са леђа па није, значи 
нисам био испред, лице нисам мого видите, а ова два то знам 
сигурно то сам их видио. Онда је било још неких лешева са стране 
даље али су ми недохватни и нисмо смјели дизати ни главе него 
само оно што је било ближе испред што је било оно на дохвати 
очију да можеш видити иначе није било теорије да би се могло 
загледати негде лево, десно или напред, назад, то нисмо смјели, па 
према томе нисам могао видити те друге  људе. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да опишете Косту? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Оно што су ми рекли да је он то 
други, ја то по другим јер ја не знам тог човјека нити сам га у 
животу кад видио, чини ми се онако од неких тих спознаја колко се 
сјећам да је био онако средњег раста чак можда мало и нижи, онако 
и да је био плаве косе, онако плав више да је био, е сада је ли то он 
или није ја не познам људе па не знам. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: А како сте чули име Коста? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Одакле вам име Коста? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па тако су га звали у Ловасу, 
тако су га звали, сви су рекли Коста и Петроније, та два, а ко је 
Коста, ко је Петроније мислим. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да опишете 
Петронија? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па мислим овако то ово што сам 
ја другога питао тамо једног који је био заточен па он вели 
Петроније он је био мислим онако исто смеђу косу да је имао и 
малко је вишљи био, мислим да је мало вишљи био од Косте по тој 
процјени али све то немојте ме сто посто држати за ријеч јер 
једноставно није било ту оно да си могао нешто. Једноставно само 
си морао оно направити што ти је било наређено и гледати доле у 
земљу и то је то. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли то значи да нисте сигурни да 
ли је Петроније у питању или је Коста у питању? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите овај што ме је тукао? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, на кога? Овај што ме је тукао 
мислим по тим причама да је то Петроније био, е сад ја их не познам 
јер после сам тамо неког пито па ко је тај, мислим да ми је шапнуо и 
то није се смело рећи, Петроније, значи то би био Петроније, е сад 
ја их кажем не знам, само знам да сам добиво батине. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: А да ли сте после тога нешто чули о 
Кости? После 18-ог до данашњег дана? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја сам чуо нешто а сада да ли је 
све то тако тачно или није то не могу, то су други рекли, то сам чуо 
од неких других. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Пошто нисте сигурни што се тиче 
Ваше изјаве коју сте дали 30.06.2004. ја ћу Вам цитирати: «Морали 
смо држати руке на леђима и на њихову команду се повремено 
дизати. Један од њих по имену Коста ударио ме је с нечим што личи 
на пендрек али је краће и теже и то пуно пута по глави због чега ми 
је лубања пукла». 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тако је, то сам рекао.  
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У овој изјави нигде нисте 
споменули Петронија. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Чујте, ја једноставно, они су за 
мене ликови које ја не познам, једни вичу Коста, једни вичу 
Петроније и тако да ја једноставно ја не знам ко је, а нисам имо 

ВР
З 0

38
0



48/76 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 22. фебруара 2011. године 
-видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у  Загребу- 

 
никог ко би ми могао баш неко ко можда њих позна па да ми је мого 
рећи то је тај, а то је тај. Значи ради се о томе само, ништа ја не 
могу да знам кад не познам људе, а друго кажем нисмо смели 
мрднути даље ништа. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли Вас неко заступа у овом 
предмету? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли Вас заступа неко у овом 
предмету? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од бранилаца? Нема нико. Од 
оптужених? Изволите.  
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан, оптужени Љубан Деветак. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Добар дан. То је Деветак. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Драгане, тог дана кад сам се ја обраћао у 
Дому културе, је ли тако, кино сали, није важно. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли смо се нас двојица поздравили, односно 
руковали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Сигуран си или се не сећаш? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја сам сигуран да нисмо. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Реци ми молим те којег си датума ти 
почео радити? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Којег дана си почео радити горе у 
механичарској радионици? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: У задруги? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не бих знао рећи баш точан 
датум кад сам добио то. Знам да ми је наредио да ми је тада био 
овај Брајковић Стево, он је био као једна врста пословође и за 
подјелу посла и он ми је рекао «Ти и Ивица Видић радићете то и 
то», значи кад је то било точно не бих стварно мого рећи датум. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Углавном пар дана после тог мог обраћања, је 
ли тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Молим? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да, тако је. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Реци ми јеси ли радио ту где је та 
механичарска радионица или тамо у старом делу задруге? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Радили смо и нешто почели смо 
тамо, онда смо радили овде вани испред зграде ове ту баш те 
управне зграде задруге, значи тамо тако рећи оно на улици између 
Ресове куће гостионе и те зграде. Значи тамо смо али то је већ било 
значи у фази склапања састављања оних оквира за врата и то. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јеси ли тих дана улазио у радионицу 
механичарску ту у том дворишту где сте били затворени 17/18.? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па некад, могуће повремено да 
нешто, ако је требало нешто од алата и то. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па јеси ли приметио да у тој радионици горе 
на ономе горњем делу где су стајали резервни делови и то, је ли 
било затворених људи још? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Шта је ли било? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Затворених мештана села Ловас? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Затворених? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислиш на задругу тамо код 
капетанице? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да, да. Ту где сте били затворени, да, 17./18.? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам, нисам приметио ништа. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Реци ми јеси ли приметио је ли 
кухиња тих дана већ радила кад си ти почео радити? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Није. За то сам чуо касније за ту 
кухињу, али док сам ја био није била. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро, хвала. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислим ја не знам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Реци ми Драгане, ти добро познајеш оца и 
сина Лукетић Јосипа и Лукетић Николу, они су теби и комшије доле 
у долу, је ли тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, Лукетић Јосип да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Молим? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да, Лукетић Јосип је комшија 
мени преко. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: И његов син Никола, је ли тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тако је. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Реци ми јеси ли њих запазио 17./18. и 18-ог 
ујутро и у тој колони којом сте ишли до те детелине, да ли си их 
запазио да су били присутни? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па, мислим нисам колко само 
хода, не знам како је Јосип ишо на минско поље, а сина му нисам 
видио, он по моме сазнању није ишао, него је овај ишао, али и њега 
нисам видио у колони него тамо кад смо се разврставали на минском 
пољу кад смо били онда је дошло до тога да је он ми некако дошао 
са десне стране. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро, њега си углавном видио тамо? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тако да ми је био он први човјек 
с десне стране. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро Драгане, а реци ми да ли се 17-ог то 
вече кад сте затворени, да ли си видео и сина затвореног? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Његовог сина? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам видио, нисам. Њега нисам 
видио. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Реци ми Драгане, то кад сте одлазили 
тамо према тој детелини на излазу из села, значи низ централу, је 
ли тај дан била војска на том улазу-излазу из села кад сте били у тој 
колони? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Можеш ли поновити? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Тај дан кад сте ишли на детелину 18.10. на 
излазу из села доле низ брдо, на крају централе, је ли тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Је ли била војска присутна и тај дан, тај војни 
пункт о којем си говорио? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Војска? Нисам видио, нисам 
видио јер смо главе доле имали и стварно нисам никога видио, само 
оно испод себе и право цестом. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Имам само примедбе на исказ сведока 
везано за ово моје овај што је рекао обраћање народу, управо сам 
рекао оно како сам и рекао у својој одбрани, никакве бонове ништа 
слично нисам спомињао а поготово не беле траке и капије, јер сам 
ја. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, могу ја нешто рећи? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Може, само да завршим, извини молим те. 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја се сјећам јако добро а можда и 
ти то си упамтио овај, између осталих мислим да си ти чак и рекао 
ко шта има да пита али није битно или ниси, углавном, устао је Ива 
Краљевић овај и он је рекао «Љубане, а шта ће бит с нашим 
пензијама, не знам или како ће долазит». Онда си ти не знам ко, 
рекао привремено ћеш имати бонове једне а онда ће се после 
створити новац, у том смислу је тако било а ти сад пробај то се сјети 
да ли си то рекао или ниси. Добро сам то упамтио. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: То је толико неважно али да сам рекао 
Драгане да сам ја овај власник целог овај села Ловас и све имовине 
целе и државне, то би само рекао да сам био луд а луд никад нисам 
био, ти то добро знаш. То је моја примедба. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја сам то чуо а сад нека. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: То је моја примедба. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Од других људи који су још 
сведоци, па да видимо хоће ли неко се сјетит тога који су били на 
том састанку јел. Значи они који нису били не могу о томе рећи, 
него који су били а који су или да су сад сведоци па ваљда ће неко 
рећи ако нисам ја пролупо да сам то себи. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Имам још примедби па да не дискутујемо, 
није битно. Управо после завршеног састанка тог дана испред дома 
културе си био у друштву Острун Туне оног унука Црног Пере из 
Томпујачке улице доле малог оног шорићка у долу, био си с њим у 
друштву и још са неким људима и са свима вама сам се ја поздравио 
и стао пар минута. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Ја се тога не сјећам ни случајно. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: У реду је. Исто тако, испред тебе су у колони 
излазили из задружне зграде тог 18-ог овај, Јосип и његов син 
Никола и ја сам Николу издвојио зато што је радио у задрузи на 
превозу кукуруза. Е тако. То су примедбе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Идемо даље. Од оптужених има ли неко 
питања? Нема нико? Има. Изволите. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Добар дан господине Драгане. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Добар дан. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Ја сам оптужени Влајковић. Имам једно 
лако питање. Интересује ме пошто си ти, имаш кућу у комшилуку 
близу минског поља, значи тамо где се десило минско поље, та 
ливада, на уласку у село. Та група која је била како сте Ви изјавили 
дошла претпоставили сте, рекли сте данас. 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Може мало гласније ја слабије 
чујем, мало гласније. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Група која је била на челу колоне коју 
сте Ви рекли данас да није била, да се није кретала са Вама, него да 
је дошла из правца уласка у село е сад ме интересује чисто 
географија, где се она тачно налазила у односу на минско поље? У 
односу на путу где је стајала? Та група војника да кажем. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Људи су, била је, један број али 
већ смо ми улазили у поље кад се створило ту у којем моменту, кад? 
Да ли је то било одмах неколико минута прије нас, после, не могу 
рећи, али била је уз значи ако гледате из села према излазу значи 
према оној шуми доле, онда то је била десна страна, значи десна 
страна, та страна на којој смо ми скренули на минском пољу. Ту је 
био одређени број људи. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Само мало.  У правцу минског поља 
значи? Стајала је на путу у правцу минског поља? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, па паралелно мислим уз 
канал онај, уз руб цесте како да кажем. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Да, да, стајала је уз руб цесте како Ви 
кажете али у правцу минског поља – ливаде. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Није, па да поред. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Није била 100 метара испред на 
пример? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Зна се, минско поље је поред 
канала, значи цеста и канал и онда даље је минско поље, значи 
поред ту, поред цесте, поред канала. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Само да Вам помогнем. Није била 100 
метара испред или 50 него је била негде у правцу минског поља? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па ту с десне стране минског 
поља, значи с десне стране цесте кад гледамо према шуми, значи ту 
одмах 3 метра 4 удаљено од минског поља рецимо уз канал, значи 
уз канал цесте. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Уз канал? Друго питање, колико их је 
отприлике било ту? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите људи? 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Људи, да. Људи, колико је војника тих 
било отприлике, можете се сетити? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па не могу, не могу да кажем. Не 
могу да кажем, једноставно то је. 
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Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: 5? Мање од 5? Више од 5? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па било је пар људи тамо, колко 
точно не могу да кажем. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Пар људи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам бројао, нити ми је било до 
бројања, само како сам погледом оно могао ухватити и после тога 
опет глава доле и прелази преко канала и улази у минско поље, 
тако да не могу сад да кажем број а да не буде то што мислим, боље 
ми, мислим не желим да буде нешто нетачно кад нисам сигуран, јер 
нисам. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Хвала Вам. Пријатно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Даље? Ко има питања? Изволите. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Добар дан. Оптужени Радисав 
Јосиповић. Господине Сабљак замолио бих Вас ако можете да ми 
одговорите данас сте помињали да сте једном приликом видели 
човека кога Ви познајете а који је био опасан реденицима. 
Помињали сте пушкомитраљез и некакве реденике ако сам ја добро 
разумео. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Да ли се сећате ко је био тај човек? 
Јесте ли Ви познавали тог човека? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мислите оног, оног 10-ог јел на 
тај датум мислите? 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Па Ви сте рекли приликом напада да сте 
видели тог човека опасаног реденицима. Јел знате који је тај човек 
био? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: 10-ог је био један човек из 
Товарника који је имао пун реденик му је био стрељива и имао је 
митраљез, висок, јак, снажан, то је што се тиче тога 10-ог што се 
тиче. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: У реду. Хвала. А хоћете бити љубазни 
само да ми кажете да ли сте тог човека можда видели и 18-ог 
приликом одласка ка тој детелини? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Нисам, тад га нисам видио. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: У реду, хвала. И само ми још једно 
одговорите. Помињали сте данас да је ту стало некакво возило ако 
сам добро разумео приликом дешавања на том несретном минском 
пољу, односно тих експлозија да је наишло некакво возило из кога 
је изашао Јово Станимировић. 

ВР
З 0

38
0



54/76 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 22. фебруара 2011. године 
-видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у  Загребу- 

 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Војо. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То, то возило. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Војо. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Војо. То возило је улазило значи 
у село, не из села него од шуме оданде значи улазило је у село и 
било је окренуто према селу. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Из правца Товарника јел тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Значи, улазило је и тамо је стало. 
Значи, није било у селу него је дошло у село оданде од шуме са 
главне те цесте, ушло и онда су с тим возилом било је још, било је 
ту не само  он и још, не могу сад. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: У реду. Хвала Вам и реците ми само још 
једно помињали сте данас о начину кретања кроз ту детелину. Ако 
сам ја добро разумео, рекли сте да вас је по десетак људи ишло 
ухваћено за руке, па ако сам ја добро разумео да ли се иза вас 
кретала следећа скупина од десетак људи а иза њих следећа? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Колико ја знам, овај колико сам 
оно могао приметити, јесте, јесте. Испред мене је било и иза мене је 
било људи. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: У реду. Хвала Вам. Немам више питања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Редови. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од оптужених још? Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Оптужени Миодраг Димитријевић. 
Господине да ли ми можете рећи ако знате да ли је у Ловасу тада а 
можда и сада живела нека породица досељеничка претпостављам, 
која се презивала Влаховић? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Како? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Влаховић, Влаховић. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Влаховић. Не познајем такво 
презиме, нисам чуо у Ловасу да има неко са Влаховић. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро. Хвала лепо. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Оптужени Николаидис Александар. 
Рекли сте када сте ишли према тој детелини да је био са Вама и 
Милан Рендулић. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Можете поновити? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Када сте ишли према детелини, 
изјавили сте данас да је са Вама био и Милан Рендулић. 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, овај ја сам рекао, није био, ја 
сам рекао да сам га видио на крижању значи у центру Ловаса овај, 
на крижању. Он је био обучен у униформу ЈНА и то и он је био са 
тим човеком који је нас водио, значи и он је питао, тај човек је 
питао заправо и њега а куда цитирам «куда бре» он је рекао «десно 
крило, зави»  значи, ми смо били према западном делу, значи тамо 
равно нисмо знали где идемо да ли нас воде тамо Бечка неки 
предио оће нас тамо умлатити или где, онда је он рекао десно, 
значи скретање десно крило значи скретање на леву страну  значи, 
излазак из села и крећући према шуми значи према излазу. Тада сам 
га само видио у том дијелу и никад га више, после га нисам видио. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Ко је био тог дана 10.10. у кући 
Звонка Мартиновића осим Вас још? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Звонко Мартиновић, била је моја 
обитељ, фамилија овај, била је жена и кћерка. Њих двоје су били. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: И нико више? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Тада док кућа није почела 
горити, нико. А онда кад је кућа почела горити морали смо се 
повући јер је зоља бачена на њу, срећом кад је бачена ми смо у том 
моменту баш били у дворишту ја сам имао тамо ауто у средини, исто 
је почео и он горити и покушао сам, мислио сам да би можда могао 
спасит али онда видио сам преко човека наоружаног и онда сам 
овај, оно устукнуо јер сам знао да могу погинути. И онда сам се 
после само за кућу једну код следећег комшије повукли, значи за 
кућу испред њега, његова је горила. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да ли познајете Дарка 
Мартиновића? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Дарка Мартиновића? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Којега? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Дарка Мартиновића. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Мартиновића? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па познајем, да познајем. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да ли сте њега видели то јутро? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да ли сте њега видели то јутро? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, нисам. 
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Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Па као ни он Вас. Дарко 
Мартиновић госпођо судија је изјавио 21. децембра на Ваше питање 
да је у кући био сам са оцем. Значи, њих уопште не спомиње, на 
страни 24. Овај, да су били само он и отац и то два пута понавља, 
значи овога сведока није видео уопште, као ни његову фамилију. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Хало, могу нешто додати? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Могу додати нешто? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па реците Ви сведочите. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Јел ме чујете? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Чујемо Вас, чујемо. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, да, они су били то јутро и 
онда су они кренули даље и он и син, они су кренули даље јер сам 
га питао шогоре где ћеш? Каже, идем даље, идем овај као иду 
спашават се, односно иду у кућу даље или за Илок или тамо код 
неког рођака Сомборца Владе, то је њихов рођак и тамо су негде 
били и ми једноставно ја и жена и ћерка смо остали оно на неки 
начин избезумљени јер нам нису као и родбини на крају крајева, 
моја супруга и његова жена су сестре, али нису нам рекли куда иду 
тако да смо ми остали сами у кући. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да, али он не каже да сте Ви 
уопште били код њега у кући. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То не знам овај, у којем 
контексту је то било али овај, па он је био могуће и постоји једна 
могућност да је он, он је рекао да је син, да, тако је, није он нас 
онда ни видио, да је син отишао каже син је отишао а ја сада идем 
шогоре каже, одлазим е тако је било, тако је било тако да ја стварно 
то јутро је, само смо с њим били и он је отишао и ми смо остали 
сами. А са сином његовим нисмо били, нисмо. У праву сте, Ви сте у 
праву, нисмо били. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Имао би само један предлог 
госпођо председавајућа пошто је спомињао тај 17-ти ноћ 17-ог и 18-
ог овај, а не познаје те људе, каже да су били спискови прављени и 
пописивани људи да му покажете фотографије оне из предмета, да 
ли може да препозна некога. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Од оптужених нема више никог? 
Господине Сабљак реците ми да ли је 10.10.91.године, село Ловас 
било брањено село, да ли је била нека организована одбрана села и 
да ли је било неких хрватских оружаних снага тог дана у селу? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: 10.10.? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Није било никаквог, мислите 
хрватских оружаних снага? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Не, није било, није. Потпуно је 
било чисто, нико се није овај ни дао отпора нити је могао али 
већина тих људи је већ била тај дан 10-ог већ је била овај, према 
Илоку значи већ су били у Илоку. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте једног момента на почетку Вашег 
исказа кад сте причали, поменули сте Жељка Крњајића кажете 
човек од команде. Да ли можете то да објасните на шта се. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Како сам рекао? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Човек од команде за Жељка Крњајића да ли 
можете то да објасните шта то значи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па овај, знадете како сам из тога 
што сам оно видио да је он овај човек који је, сад ћу Вам рећи оно 
што сам ја видио на своје очи и што је било од мене удаљено преко 
пута улице, значи улица није тако преширока да се не може чути а 
то је било ту испред куће шогора Мартиновића Звонка, преко пута 
њега су куће, био је некакав, био је напад било је чешљање што би 
се рекло чишћење са те стране и у једном тренутку тај човек што је 
имао митраљез што је ишао и то, он је како се зове, он је хтио тамо 
у једну кућу да пуца, а Жељко је рекао «не ту, него ту» значи, онда 
су отишли у кућу Острун Ивана и Драгице и онда у тој кући он је тај 
човек тај који је наоружан, он је ухватио тога Ивана Оструна и за 
овај врат и овде за то, и гурао га је пред собом тамо негде у кафић 
и после тога чуо се пуцањ и рекли су убијен је Острун Иван. Е сада 
ја нисам видио да је убијен, ја ово што Вам ја говорим за то ме 
држите, немојте ме држат за нешто друго. Али сам видио да има 
неку координацију господин Жељко, да је он овај њему рекао «не 
ту, него ту» значи показивао му а и колико ја могу овај оно је ли 
колико познајем, тога човека не познајем наоружаног не могу рећи 
ко је и шта је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми та кућа Звонка Мартиновића која је 
то улица у Ловасу? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Можете поновити? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Која је то улица у Ловасу да ли се сећате? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То Вам је улица овај главна 
улица у Ловасу, како се сад зове. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то улица која пролази поред задруге, 
поред месне заједнице поред? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Да, да, поред месне заједнице и 
сада по новоме опћине. Значи, мислим да је то Гајева, али немојте 
ме за реч овај држати, мислим да је Гајева али опет или Владимира 
Назора, не могу сад, не могу рећи а да није точно. Значи, та главна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Ви живите сада у Бјеловару па се и не 
сећате тих улица. Добро. У реду је. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Прође значи, прође се опћина, 
пошта и иза две куће, трећа је његова, Звонимирова. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми рекли сте једног момента да је Коста 
заклао Вашег шогора. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То, то што сам рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То се односи на Звонимира Мартиновића да ли 
је тако? Да ли сте на тог шогора мислили? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Овај, то што сам рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само сачекајте да чујете питање. Одакле Вам то 
сазнање да је Коста заклао Звонимира Мартиновића? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Сви су то причали по селу, ја на 
своје очи нисам видио да је то направио али сви су који су год били 
и после овде у избеглиштву и сви су говорили «твога шогора 
Звонимира је Мартиновића заклао Коста» а ја га видио нисам, само 
Вам преносим што су ми сви други и то не једно, него доста особа, 
јако пуно и неке детаље могу још споменути ту да је једна жена 
после тога или не знам тамо наређено да бришу крв овај са тога јер 
то је било у дворишту ваљда тога његовог рођака овај Мартиновић 
Андрије дједа, који је сада исто умро, у дворишту значи не овде код 
њега неко код тог његовог рођака и да су брисале ту крв, да се то 
толико не види. Ево ја Вам сад преносим оно што су мени други 
рекли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли Вам неко рекао да је видео ту ситуацију 
да Коста коље Звонка Мартиновића? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли Вам је неко рекао да је то гледао или је 
то онако била прича коју су причали? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па не може, ја сам већ тада 
отишао, то су приче, кажем, које сам ја чуо овде у слободном делу 
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Хрватске, јер ја сам од 19.-ог значи минског поља, односно два дана 
после тога из Гибараца отишао и те су приче кружиле овде, али ја 
нисам био тамо да би, он је био жив док сам ја био тамо, био је жив, 
значи после када сам ја отишао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро да се више не задржавамо око тога, 
кратко ми одговарајте, реците ми, да ли сте знали Фрању Жадања? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ко је то? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Он је био агроном у 
пољопривредној задрузи «Ловас». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Када сте причали о том директору задруге, 
јесте ли то мислили на њега или на неког другог? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Не на њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  А тај за кога Ви наводите да је директор 
задруге, звани Бата, да ли је то био мештанин Ловаса или је неко са 
стране? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Он је са стране, да ће, рекли су, 
то ће бити нови директор, тако су рекли, тај Бата. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  То је неко са стране ко је дошао и кога Ви 
нисте ни знали, је ли тако? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Тако је, нисам човека познавао и 
не могу рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, да ли Вам је познато, да ли је постојао 
неки затвори у Ловасу да су постојали где су људи затварани? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Ја имам неке спознаје и нешто 
што сам мало видео, али не могу пуно о томе ништа рећи. Био је, не 
знам, тамо где је месна заједница, сада општина, био је, нека су 
врата прављена тамо, овај, у томе хаустору, односно у томе ходнику 
и за двориште и други су ми причали да су ту одређени људи овај, 
не знам, да су ту приведени или да су затворени, тако нешто, али ја 
о томе немам неких већих спознаја, па не бих могао ништа о томе 
ни  рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, реците ми, рекли сте у свом исказу да 
је Петроније ножем превлачио преко Вашег врата? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Објасните ми, где се то дешава тачно и који је 
то тренутак, моменат када је то било, да ли је то било оног 18.-ог, 
нисам тачно разумела, да ли је то било 18.10. или 17.10. на ноћ или 
када се то дешава и на ком месту? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:   То је било 17.-ог на 18.-ти или 
сада морам да се сетим да ли је то била вечера, 17.-ог када су нас 
заточили или већ пред зору ујутру, сада морам мало да размислим, 
али овај, али то је овако, мислим да је то било већ 18.-ти да је био, 
да је то прошло пола ноћи и да је то било већ касније, значи већ би 
то било негде 18.-ти, 18.-ти би то био већ, јер знам после тога једно 
сат, два да је оно већ било тако муфљажа и јутро и шта ја знам и 
долазак тих камиона и не знам сврставање за минско поље и то, 
тако, 18.-ти ће то ипак бити, 18.-ти датум. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, Ви сте данас суду рекли да овај Мато 
Ходак није тамо страдао на детелини на тој ливади, него да је он 
човек који је тамо  товарио то и рекли сте чак да је убијен после 
тамо, пошто је истоварио те лешеве. Објансните суду одакле Вам 
ово сазнање да је Мато Ходак убијен тамо када је? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Нисам Вас разумео апсолутном, 
пробајте мало гласније.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Данас сте објашњавали у свом исказу да Мато 
Ходак није неко ко је тамо убијен на минском пољу и на детелини, 
већ је неко ко је товарио тела и са неким кажете, како сте рекли, 
багером, не знам шта и једног момента сте споменули да  је Мато 
Ходак убијен после тога, па ми реците, одакле Вам ово сазнање за 
Мату Ходака? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  То су други говорили, то су 
говорили други људи који су око мене били да је он, а сада када је 
он убијен тачно, да ли је он тај дан убијен или је био још касније 
после док се тај посао није завршио, то купљење тих мртвих тела, 
то ја не могу знати, јер ја видео нисам, па према томе, не могу ни 
знати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја вас управо то и питам, зато што Ви то не 
можете знати, ко Вама то каже да је Мато Ходак убијен тамо после 
када су та тела сахрањена? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Ја га видео нисам, што се тога 
тиче, ко га је убио и како је.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Знам, разумемо се да га видели нисте, али 
објасните ми, Ви сте данас тај податак споменули, ко Вама то каже, 
од кога сте то чули? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Они људи који су били тамо 
одређени, ја не могу сада точно да тврдим, само сам слушао те, да 
је глава доле, а оно што чујете, све са стране једне или друге. Чак 
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шапутања је било, јер се није смело говорити гласно да се чује, тако 
да о томе ја стварно не бих могао рећи, јер то особно нисам видео 
својим очима да је пуцано у њега и да је он тако изгубио живот. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли можете једног човека да споменете ко 
Вам је то рекао да је Мато Ходак убијен тамо? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Да ли можете поновити? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Kaжем, да ли можете једно име да споменете 
ко Вам је рекао да је Мато Ходак убијен тамо након што су ти 
лешеви са минског поља? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Не бих Вам могао то рећи 
никако, јер Вам кажем, то су била само та говоркања и шапутања, 
али шта је у томе истина, то стварно не бих могао рећи, јер ја то 
својим очима нисам видео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, реците ми, поменули сте у свом исказу 
Ивана Видића. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Да, Видић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, да ли нешто знате о, када сте Ви 
њега задњи пут видели тамо у Ловасу и да ли знате шта се њему 
десило? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Је ли Ивица Видић мислите на 
њега? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Видић, овај ми смо се растали 
фактички и ми смо радили заједно и растали смо се, овај, тог дана, 
заправо када је био тај, сазван као састанак који ће бити у дворишту 
и ту ноћ што смо пробдели тамо овај на  тим столицама и за одлазак 
на минско поље и тада сам ја са њим изгубио везу и контакт и 
уопште појма немам да ли је он био са нама тамо исто на тим 
столицама или није био, немам појма, јер га више нисам видео.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја то разумем да сте га задњи пут видели ту у 
дворишту задруге? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па задњи пут, овај, не, пре смо 
се видели, прије, али после тога смо још радили, још је тај рад био 
рекао сам тамо изјаву, ту када сам казао Љубану да смо радили 
пред управном зградом задруге значи тамо та врата правили, значи 
и од тада некако у тим данима када се то радило, дошао је и тај 
састанак да се морамо сви скупити, односно сви доћи на тај и ту је 
престала свака и ја сам после питао неке људе за њега где је, шта 
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је, али нисам имао одговора, једноставно нисам га више ни видео, 
нити чуо за њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Реците ми, спомињали сте овог Милана 
Рендулића и малопре сте на питање оптуженог Александра 
Николајидиса одговорили да Вас је ту на крижању у селу да је он 
рекао овом човеку који вас је водио, да се скрене десно. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Десно крило, а у лево да се 
скрене, а по војнички би то било десно крило. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, ко је тај човек који вас је водио? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Не знам, то једноставно не знам, 
мислим да је био још неко, не само тај један, да је још било или да 
је та врста била доста дуга врста и онда ја сам био негде више овај 
задњи него напред, чак нисам можда био ни средина, него још мало 
назад, али иза мене је још било, а пред меом је јако пуно било 
људи, то се видело мало када смо завијали оним путем који иде из 
центра, па се оно на завоју види где је почетак, где су први људи, а 
где је средина и где су задњи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, занима ме овај човек који вас је водио, 
па ми реците, да ли можда знате какву је униформу имао и 
евентуално формацијски коме је припадао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Нисам Вас разумео, можете 
гласније мало, слабије чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Тај човек, слушајте ме пажљиво, тај човек. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Приђите микрофону ближе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ево ја не могу ближе,  тај човек за кога 
причате да вас је водио и коме Милан Рендулић тамо прича где да 
скрене, да ли знате, да ли се сећате какву је униформу имао и 
евентуално, коме је формацијски он припадао? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: То не бих знао, била је униформа 
ЈНА, а не бих знао којој формацији припадају. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта то значи униформа ЈНА, имамо разне 
униформе, да ли је била СМБ или маскирна? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  СМБ, «титовка» и блуза и доле 
хлаче и баканџе, мислим, то и оне глежњеви ту доле за ципелама и 
мислим то је то, то је униформа, СМБ, како хоћете.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли знате, ко је Златко Божић? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли знате Златка Божића? 
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Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Знадем, да, да, сада сте ме 
подсетили, заборавио сам му име, он је био човек који је купио у 
шеширу то што су нам тражили све да ставимо, ако имамо прстење, 
ако имамо наруквице неке и то све, тај дечко је био, знам, црни је 
онако био, имао је црни тен, да сада сам се сетио, то је он, знадем 
да он је тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, помињали сте неки тенк код 
задруге да је стајао. Колико дана пре напада је тај тенк код задруге  
био ту, када сте Ви видели тај тенк код задруге? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Тај тенк, он је био пре напада 
10.-ог, био је једно па једно можда једно недељу дана, седам дана 
отприлике, тако пре него што ће бити напад, значи напад је био 10.-
ог, то је могло бити седам дана пре значи негде 03.10. или тако 
нешто.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли је тај тенк све време био, кажете, од 
03.10., да ли је био све време од 03. па до 10.10. тамо? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  То не бих знао, јер је већ, јер је  
већ, овај, 10.10. и прије тога, било је више, било је више тенкова, 
јер онда је дошло више у место, била је тамо на, где је та рампа, 
односно лево и десно су неке постројбе дошле, неки су рекли 
новосадски корпус, неки не знам, ови, они, а ко је то, ја не знам али  
било их је више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, када сте Ви задњи пут били на 
стражи, гледано у односу на напад, 10.10., када сте Ви задњи пут 
били на стражи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Не разумем Вас ништа.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Када сте задњи пут били на стражи у односу на 
дан напада, да ли сте били 01.10., да ли тамо у деветом месецу, 
када сте последњи пут били на стражи? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  На стражи, на оној месној 
стражи мислите? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Био сам тада што је, кад је тај 
тенк био, тада сам био на тој стражи и после тога нисам био, овај, 
мислим, овај, не, овај, и после тога сам био још једном уочи тамо 
на, негде око, па шта ја знам, једно два дана после тога, значи пет 
дана пре него што ће доћи, овај, него што ће бити напад. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ево пуномоћник, да ли има питања? Шта се 
дешава са колегиницом Мајкић, ко њу мења сада у наставку? 
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Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ:  Ја је мењам, рекла је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нисам чула. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да ли сведок може да нам каже, да ли сте 
након тог састанка који је одржао Љубан Деветак, да ли сте 
поштовали ово наређење које је он издао тада да врата, да капије 
двориша и улазна врата од куће буду отворена? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Да ли смо поштовали то? 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да, да. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Јесмо, јесмо. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да ли је он објаснио зашто то тако мора да 
буде? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Можете поновити? 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Кажем, да ли је он рекао на састанку зашто 
тако мора да врата остану отворена и капије? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па, не могу то рећи, не знам то.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да ли знате, односно да ли сте чули, да ли 
сте на било који начин упознати да је Љубан Деветак испитивао 
неке мештане Хрвате? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па, овај, јесте, овај, чуо сам јер 
он, ја када сам дошао на слободну територију тамо и једног дана 
моја супруга је била позвана код њега на разговор тај некакав 
инфомативни или какав и онда се јако уплашила и онда ми је то 
после причала у ослобођеном делу и рекла је Вама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ближе уста микрофону. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Морате ближе микрофону да бисмо Вас 
чули. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Да, да, она је ишла тамо и да 
разговара са Љубаном, он је био позвао и то, онда се она бојала 
доста и рекла је својој свекрви, односно нојој мајци каже, ако ме не 
нађете да дођем кући, знајте где сам отишла, можда се нећу жива 
вратити, јер све је било строго па се бојала јако да ће овај. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  А у вези са чим је он тада њу испитивао, да 
ли у вези са  Вашим бекством или у вези са нечим другим? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па мислим да је у вези мога 
бекства, јер мислим да је једно од питања било, то ми је она рекла, 
кога она има од родбине тамо у тој, како се зове, у том Гибарцу и 
то, тако да то води на траг да је то било у вези овог мог бекства, 
како сам ја успео побећи и то, а да они нису знали, јел. 
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СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Добро, а рекли сте у једном тренутку да је 
поред Љубана било и неких других људи који су имали ниже 
ингеренције од њега, па да ли можете то да нам појасните на које 
људе мислите да су поред њега имали неку улогу у власти, али ниже 
ингеренције? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК: Па знате шта, овај, не могу Вам 
рећи јер не познам те особе, не познам их и не могу рећи али то су 
неки, не знам, нешто ти који су били тамо мало на локалној тој 
разини  али овај, не познам људе, не познам особе, не могу казати. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да ли сте то када сте били одведени до 
минског поља, да ли сте чули неку наредбу да не смете лећи на 
земљу док не чујете, док не буде пуцано или док не буде нека 
експлозија или тако нешто? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Па да, овај, било је, била је 
команда када треба лећи када се треба дизати. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Како је то гласило, да ли можете да кажете? 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Било је, не знам, на пример, 
дижи се, не знам, овај, стој и тако, стојте, дижите се и не знам, у 
том смислу. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Добро, хвала, немам више питања. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли смо завшрили са овим сведоком? 
Тужилац, да ли има додатних питања? Нема. 
 
 Довршено сведочење. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Захвањујем Вам се господине Сабљак што сте 
се изложили напору да се присећате ових догађаја од пре двадесет 
година. Нека уђе следећи сведок-оштећени Ана Штрангаревић. 
Сведок-оштећени ДРАГО САБЉАК:  Хвала, довиђења. 
Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Морамо само 
позвати сведокињу, она је у соби за помоћ и заштиту сведока. 
 
 

СВЕДОК-ОШТЕЋЕНА АНА ШТРАНГАРЕВИЋ 
 
 

ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. Да ли је сведок-оштећена у судници? 
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Судија Жупанијског суда у Загребу РАТКО ШЋЕКИЋ: Ево на путу је, 
долази за минуту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, у реду. Добар дан, госпођо 
Штрангаревић, да ли се чујемо? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Добар дан, чујемо се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само ћете мало ближе микрофону прићи да 
бисмо јасније чули или спустите микрофон доле према устима. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  У реду, може. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Рећите ћете ми Ваше податке, од оца? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Од оца? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Име оца? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Јосип. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  По занимању сте? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Ништа, домаћица. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ваша адреса Загреб, Пјешчаница, улица 
Јазвеничка 49, да ли је тако? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Које године сте рођени и место рођења? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  13. свибња 1958. године. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Где? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  У Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. Рећи ћете суду да ли сте у неком 
сродству са оптуженима у овом нашем предмету – Љубаном 
Деветаком, Миланом Девчићем, Миланом Радојчићем, Жељком 
Крњајићем, Миодрагом Димитријевићем, Дарком Перићем, 
Радованом Влајковићем, Радисавом Јосиповићем, Јованом 
Димитријевићем, Сашом Стојановић, Драганом Бачићем, Зораном 
Косијером, Петронијем Стевановићем, Алексанром Николајидисом? 
Да ли је неко од њих Вама род или сте евентуално са неким у 
завади? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, не, нити род, нити у 
завади. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, бићете саслушани као сведок, као 
сведок сте дужни истину да говорите. Давање лажног исказа је 
кривично дело. Нисте дужни да одговарате на поједина питања 
уколико би себе или неког свог блиског сродника изложили тешкој 
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу. 
 Пре него што кренете да дајете свој исказ, положићете 
заклетву понављајући ове речи које ја изговорим – заклињем се. 
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ћу о свему. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Што пред судом будем питана. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Што пред судом будем 
питана. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Говорити само истину. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И да ништа што ми је познато,  нећу 
прећутати. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  И да ништа што ми је 
познато, нећу прећутати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. 
 

Сведок АНА ШТРАНГАРЕВИЋ, од оца Јосипа, по занимању 
домаћица, са пребивалиштем у Загребу, Пјешчаница, ул. Јазвеничка 
49, рођена 1958. године у Ловасу, са оптуженима несродна, није у 
завади, опоменута, упозорена, а након полагања заклетве, 
изјављује: 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових четрнаест лица  због кривичног дела ратни 
злочин против цивилног становништва. Предмет оптужбе је 
страдање 69 цивила хрватске националности у месту Ловас у 
десетом и једанаестом месецу 1991. године. Ближи предмет оптужбе 
је напад на Ловас, страдање цивила у нападу, затим, убиства, 
телесна повређивања, противзаконита затварања цивилног 
становништва у овом периоду у селу и догађаји на такозваном 
минском пољу и смртно страдање цивила при овом догађају. 
 Испричаћете суду све што је Вама познато, ко је Ваш страдао, 
у којим околностима, у којим приликама и да ли сте у  то време били 
Ви у селу, све што знате у вези дешавања у том периоду у Ловасу, а 
што би било од користи за овај наш поступак. Изволите.  
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Па овако, 10.-ог када је 
почео напад, била сам у селу, била у својој кући и када је почело 
гранатирање, муж ми је као ујутру отишао по крух, више се није 
вратио, отишао је са сусједом. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само реците име Вашег мужа да одмах. 
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Славко Штрангаревић, он је 
страдао на минском пољу. Отишао је у поља, близу куће, пошто нам 
је кућа задња код гробља и овај, нисам ништа оно нисам ишла горе 
скроз док се, док већ сви злочини нису прошли, нисам ишла у село, 
нисам се, те окривљене једне не познам уопће са именом и 
презименом. Ови који су из Ловаса, њих познам, са некима сам била 
оно, рођени су тамо, па ту годину дана разлике или шта ја знам, 
познам зато што су из Ловаса. После ми се муж, видео је из кукуруза 
да куће горе, вратио се, мислио је да је и наша кућа, пошто сам ја са 
троје дјеце била код куће и када је дошао кући, отишао је у село да 
се јави и добио је као некакав задатак да у задрузи ради као 
механичар да поправља и то и 18.-ог се десило то што се десило на 
минском пољу, а као некакав доказ, не знам нити, нисам била 
присутна и не могу ништа рећи да сам видела и чула, оптуженог сам 
тек видела тек после када је он постао управитељ задруге, јер ме је 
позвао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   На ког оптуженог мислите, имамо их четрнаест 
овде? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Љубана Деветака. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Прво смо ишли брати 
кукуруз, сви смо морали ићи нешто радити, некакав посао, а после 
ме је он сам позвао да чистим у задрузи и то сам прихватила, 
чистила сам ујутру, спремала док није нико дошао и поподне када су 
се сви разишли, исто сам почистила канцеларије и враћала се дома. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, да ли је то све? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, изволите, тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добар  дан, ја сам Небојша Марковић, заменик 
тужиоца за ратне злочине. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Добар дан. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кажите ми, када је почео тај напад у Ловасу, 
на Ловас, јесте Ви били са Вашом породицом сами у кући или сте 
отишли негде друго? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не сама у кући и још 
сусједи су код мене били када су чули да се пуца, били смо у 
подруму. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А ко је био код Вас још? 
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Па била је Марија Фишер, 
моја сусједа, свекар, свекрва и не знам тај дан оно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Како се зову свекар и свекрва? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Штрангаревић Мартин и 
Штрангаревић Станислава, умрли су обадвоје, тако да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кажете, био је тај напад, гранатирање. Колико 
је то трајало, то гранатирање? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Колико је трајало? Трајало 
је, не сећам се уопште колико је трајало, само знам да је било око 
можда један сат, два, поподне када су ишли претресати кућу, када 
су ушли у кућу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Ко је дошао код Вас да претресе кућу? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не знам, не познам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесу били у униформама? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Јесте, јесте, били  су у 
униформама, али нитко из Ловаса, тако да не знам ко је то, били су 
само двојица младића можда око 25 година, 30. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли се  сећате какве су униформе носили? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  То стварно не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А онда када су дошли и претресли кућу, јесу 
ли тражили да Ви пођете негде или сте Ви остали у Вашој кући? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Ови сви други који су били 
тај моменат у кући, било их је можда, сво суседство, око 14 или не 
знам, они су ишли горе, а ја нисам морала ићи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А где су они отишли? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: У задругу,  тако су рекли 
када су се вратили назад. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  И шта су испричали шта се дешавало тамо док 
су били у задрузи? Јесу неког од тих задржали тамо или су се сви 
вратили? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, нису, то су све старији 
људи били, око 70 година, тако да су се вратили, ништа, њих су 
испитали, шта су их питали, ја их нисам питала, него тако да су се 
они вратили исто.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Е сада ми кажите, овај, када је од Вас Љубан 
Деветак тражио да треба да радите у задрузи, када је то било, пре 
нег што је било минско поље или после? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: После, после минског поља. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Казали сте када је он постао директор 
задруге. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Када је он то постао директор задруге? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Ја сам га таквог упознала 
као у задругу сам се мислим јавила и као таквог сам га први пут у 
селу видела то у рату, у задрузи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесте знали нешто о њему пре тога, од напада 
па до тог момента, јесте знали да је он у месту, шта ради? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли сте од неког чули нешто било шта? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, он је ожењен за моју 
сусједу и познавала сам га као таквога, а шта је радио, где је био, то 
нисам имала. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А кажите ми од ових што Вам је прочитано из 
Ловаса, ови што су прочитани од оптужених из Ловаса су Милан 
Девчић и Милан Радојчић и Жељко Крњајић. Јесте њих познавали? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Јесам, познавала сам 
Девчића и Крњајића, нисам их уопште виђала до рата, зато што 
уопште нисам знала где они јесу, јесу у Вуковару, а Радојчића сам 
познавала ту и тамо.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  И јесте сада некога од њих тројице видели за 
то време док сте сада  у  Ловасу били, јесте некога од њих виђали? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Виђала сам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кога сте виђали? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Сву тројицу сам виђала. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесу били у униформама или у цивилу? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Били су у униформама, али 
не знам у којима.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добро, то Вас нећу ни питати. Јесу били 
наоружани тада када сте их виђали? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Када сам их видела, нису.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли можете да кажете када сте их то 
видели, пошто кажете да нисте много излазили, да ли је то било пре 
минског поља или после? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, то је  било после 
минског поља, када сам ја долазила на посао у задругу, чистити, 
онда сам их сретала на степеницама, на углу и тако, не оно посебно 
сада негде, него у пролазу. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кажите ми, јесте знали тада док сте ту у тим 
просторијама радили, јесте нешто чули или сазнали о томе, овај, да 
ли је постојала милиција нека организована, територијална одбрана 
и тако, ко је био на челу тих, да ли сте то  нешто чули? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  То не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добро, кажите ми, осим Вашег супруга, да ли 
је још неко настрадао од Ваших, Ваше родбине? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Од мојих није, даљње, 
даљње родбине, мислим даљње, тетка и тетак, његови сестричина 
и. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Како се зову ти људи? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Балић Марин и Балић 
Катарина, то су ми тетка и тетак по мами, а Ковачевић Павица и 
Ковачевић Елвира, то су супруга, сестричина. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате нешто, под којим околностима су 
ти људи настрадали? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Не знате, а кажите ми, овај,  како је Ваш 
супруг доспео на минско поље, да ли о томе знате нешто? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Знам само тај дан донео је 
крух дома  и рекао да мора ићи на састанак у задругу и отишао је и 
више се није вратио 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесте чули било шта од некога како се то 
десило? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, нисам чула, нико баш 
право није оно, у  том времену се баш нисмо ни, нисмо излазили, 
нисмо се дружили једни са другима, а пошто ми је кућа задња, око 
мене све су куће скоро биле спаљене, није се имало кога ни питати, 
нити, једно од другог, више се и не сећам ко је први. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добро, немам више питања, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље, од бранилаца? Нема нико 
питања. од оптужених. Има ли неко питање? Изволите. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Добар дан, Ана. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Добар дан. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Ана молио бих те да кажеш ради јавности, 
када си и да ли си се иселила из своје куће горе код гробља? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Да ли сам иселила? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да, да, да ли си иселила и када си се 
иселила из своје куће? 
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Па не сећам се уопште 
датума. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да ли је била једно време војска у твојој 
кући после минског поља? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Јесте. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  И како си се иселила из куће? Да ли је 
дошао отац твој по тебе или нешто слично? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Па и отац, али отишла сам 
горе у центар код сестре и код шогора где ми је ближе зато што 
војска је била код моје куће, код куће од свекровог брата и стално 
су говорили да се пуца из куће, што сам ја знала да нису, нисам то 
могла, знам да се не пуца, тако да сам отишла од куће, а свекар и 
свекрва су остали у кући. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Реци ми Ана, да ли се сећаш, када су 
запаљене куће, гледајући од твоје па укључујући Амбринац овога 
Антуна све до Балићеве куће? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не, то се не сећам када је 
зато што нисам излазила. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да ли после минског поља или? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Молим? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да ли се то десило после минског поља или 
пре минског поља? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  То је пре миснког поља. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Добро, реци ми Ана, јеси познавала ову 
Јању Марковић? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Јању Марковић? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Па онако, из виђења. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да те подсетим. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  Не баш тако добро. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Да ли си знала да је и њезин супруг погинуо 
на минском пољу? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ:  То сам после чула, да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Када си почела радити као спремачица у 
задрузи, да ли се сећаш? 
Сведок ЗВОНИМИР ФИЛИПОВИЋ:  Датума се не сећам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Отприлике, да ли је то било у једанаестом 
месецу, у дванаестом месецу, када је то било отприлике?  
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Па можда у једанаестом 
месецу, пре некако зиме, јер док се кукуруз браo, па сам ишла брати 
кукурузе, онда после тога сам радила у задрузи не знам, сада који је 
то баш било, не сећам се. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   У берби којег кукуруза су учествовала, 
семенског или овог обичног?  
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Семенског ја мислим да је. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: То је било мало, то је трајало једно пар дана, 
добро. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Не знам то. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јеси си знала Ана да је и ова госпођа 
Марковић Јања била запослена у школи као спремачица исто? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: То не знам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Добро, хвала. Реци ми Ана, када си 
напустила Ловас и на који начин? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Па, 02.02.1993. године 
помоћу Ваше помоћи. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Значи преко Београда, ја сам те довезао у 
Београд, да ли је тако? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Ваш возач ме је одвезао до Београда и онда 
сам на влак и ишла сам за Минхен у Немачку, па онда. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Била си у мом стану док није влак дошао и 
кренуо, је ли тако? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро и моја супруга помогла у куповини 
карте? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, да ли има још неко од оптужених 
литања? Изволите.  
Опт.ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Добар дан, оптужени Жељко Крњајић. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Добар дан. 
Опт.ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Ана, имао бих ти поставити једно питање, 
да ли се сећаш то када си виђала мене, да ли сам ја имао нешто на 
себи специфично? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Не. 
Опт.ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Да ли сам имао штаке? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Јеси. 
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Опт.ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Да ли се сећаш једном  приликом то када са   
дошао пред Нову годину, горе у задругу да смо ти и ја попили кафу 
и да сам баш штаке нагнуо поред тебе? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
Опт.ЖЕЉКО КРЊАЈИЋ: Хвала ти Ана. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, од оптужених да ли нема више нико 
питања? Реците ми, госпођо Штрангаревић, јесте Ви у то време 
становали у Ловасу у улици Владимира Назора? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У вези овог што сте споменули да је Ваш муж 
Славко Штрангаревић, Ваш супруг страдао на минском пољу, јесте 
ли Ви то чули од ових преживелих о том догађају да је Ваш супруг 
тамо  на тој детелини страдао? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, пуномоћник оштећених изволите. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   Да ли сте имали обавезу да после напада 
око руку носите беле траке или обележавате куће белим тканинама? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Ја је нисам носила. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Када сте сазнали да је Ваш супруг  убијен на 
минском пољу? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Па негде после тог 18.-ог, не 
знам, не сећам се точно датума.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   А да ли знате где је био сахрањен? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Сахрањен? 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   Да, и када? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Како не знам, то нисам 
видела, био је у гробљу, у масовној гробници.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   А да ли Вам је за кретање кроз село била 
потребна пропусница? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Па када сам се ја могла 
кретати кроз село, онда нисам, јер мени није требала, ја нисам ишла 
никуда са пропусницом. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само још једно питање, госпођо Штрангаревић, 
поменули сте ову Марију Фишер. 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Знате ли нешто о тој жени, пошто се овде нама 
води као жртва? 
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Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Па само да ми је била 
сусједа и друго ништа, била је код мене исто у подруму када су 
отишли, када су се, не знам више нушта друго како је страдала, где 
и на који начин. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми, јесте ли Ви хрвстске националности? 
Сведок-оштећена АНА ШТРАНГАРЕВИЋ: Хрватске, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, захваљујем Вам се. Да ли има неких 
допунских питања? Нема, добро. 
 
           Довршено сведочење. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Захваљујем Вам се што сте се одазвали позиву 
да сведочите. Извините још једнном што сте овако дуго чекали да 
сведочите. 
          Само да се одјавимо са Жупанијским судом у Загребу. 
 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 13,55 часова и биће 
настављен дана: 
 

23. фебруара 2011. године, 
са почетком у 9,30 часова. 

 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја још немам дефинитивну информацију за ова 
три сведока сутра, да ли ће неко доћи или неће, онда ипак морамо 
да будемо ту, јер Служба за сведоке нам даје информације, од суда 
нисмо добили дефинитвно информацију, можда се неко појави тамо 
у Ријеци. 
 
 
 Довршено. 
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ЗАПИСНИЧАР                                 ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА  
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